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П Р О Т О К О Л  № 54 

 

 

от петдесет и четвъртото заседание на Великотърновския общински съвет, 

проведено на 28.03.2019 г. от 09.00 часа в Голяма зала на Община Велико Търново.  

Присъстват 31 общински съветници. Отсъстват по уважителни причини Гергана 

Евтимова, Мария Илчева, Станислав Рашков, Стефан Стефанов, Александър Нанков и 

Любен Велчев. 

 

 

Заседанието беше открито от г-н Венцислав Спирдонов.  

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Налице е необходимият кворум за 

провеждане на днешното заседание. Откривам петдесет и четвъртото заседание на 

Великотърновския общински съвет.  

Проектът за дневен ред е от 27 точки.  

 

1. Питане от Валерия Дончева – общински съветник, Вх. № 2730/12.02.2019 г. 

2.  Отчет за изпълнение на Програма за управление 2015-2019 г. за 2018-та 

година, Вх. № 2715/29.01.2019 г. 

3. Утвърждаване промените по бюджета и индикативен разчет за сметките от 

Европейския съюз на Община Велико Търново по приходната и разходната част на 

отчета за 2018 г.; приемане отчета за изпълнение на бюджета и индикативен разчет за 

сметките от Европейския съюз на Община Велико Търново за 2018 г.; приемане 

отчета на Инвестиционната програма за 2018 г., Вх. № 2791/14.03.2019 г. 

4. Бюджетна прогноза за периода 2020 – 2022 г. на постъпленията от местни 

приходи и на разходите за местни дейности, Вх. № 2784/12.03.2019 г. 

5. Отчет за дейността на Местната комисия за борба срещу 

противообществените прояви на малолетните и непълнолетните за 2018 г., Вх. № 

2786/12.03.2019 г. 

6. Отчет – Анализ по дейностите на Община Велико Търново относно 

подкрепата за личностно развитие за децата и учениците в изпълнение на Областна 

стратегия 2017-2018 г., Вх. № 2795/14.03.2019 г. 

7. Отчет по изпълнение на Програма за детето на Община Велико Търново за 

2018 г. и Програма за детето на Община Велико Търново за 2019 г., Вх. № 

2794/14.03.2019 г. 

8. Отчет на План за действие за 2018 г. и План за действие за 2019 г. за 

осигуряване на равни възможности за хората с увреждания в Община Велико 

Търново, Вх. № 2793/14.03.2019 г. 

9. План за действие на Общинския съвет по наркотични вещества за 2019 г., 

Отчет за дейността на Общинския съвет по наркотични вещества за 2018 г. и 

Програма за превенция на наркотични зависимости сред младите хора в Община 

Велико Търново 2019 – 2023 г., Вх. № 2796/14.03.2019 г. 
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10. Намаляване капацитета на Център за настаняване от семеен тип за деца без 

увреждания I и Център за настаняване от семеен тип за деца без увреждания II и 

увеличаване на капацитета на Дневен център за стари хора, „Център за социална 

рехабилитация и интеграция“ за лица с психични разстройства и интелектуални 

затруднения и „Център за социална рехабилитация  и интеграция“ за възрастни и лица 

с увреждания над 18 г., Вх. № 2799/14.03.2019 г. 

11. Увеличаване на капацитета на Дом за стари хора „Венета Ботева“, гр. 

Велико Търново, Вх. № 2798/14.03.2019 г. 

12. Информация за дейността по Детската компонента на Програма СИНДИ 

„Здрави деца в здрави семейства“ през 2018 г. и Финансов план на Програма СИНДИ 

през 2019 г., Вх. № 2797/14.03.2019 г. 

13. Отпускане на средства за финансово подпомагане на изследвания и 

процедури, свързани с лечение на безплодие на семейства и лица, живеещи на 

семейни начала с репродуктивни проблеми на територията на Община Велико 

Търново, Вх. № 2792/14.03.2019 г. 

14. Даване на съгласие за извършване на разход от „СБАЛПФЗ Д-р Трейман“ 

ЕООД, гр. Велико Търново за закупуване на ДМА-доставка и монтаж на Инсталация 

за медицински газове, Вх. № 2775/06.03.2019 г. 

15. Предложение на Инициативен комитет за обявяване на Велико Търново за 

историческа и духовна столица на България, Вх. № 2811/15.03.2019 г. 

16. Откриване процедура за приватизация на общински нежилищен имот, със 

стопанско предназначение, гр. Велико Търново, Вх. № 2825/21.03.2019 г. 

17. Намаляване на начална цена и определяне метод на приватизация за 

продажба на общински нежилищен имот, със стопанско предназначение, с. Плаково, 

Вх. № 2826/21.03.2019 г. 

18. Намаляване на начална цена и определяне метод на приватизация за 

продажба на общински нежилищен имот, със стопанско предназначение, с. Къпиново, 

Вх. № 2827/21.03.2019 г. 

19. Приемане на списък за 2019 г. на общинските жилища по предназначение, 

брой, вид и местонахождение, Вх. № 2805/14.03.2019 г. 

20. Продажба на недвижим имот, представляващ апартамент, находящ се в гр. 

Велико Търново, Вх. № 2804/14.03.2019 г. 

21. Продажба на недвижим имот по реда на чл. 35, ал. 3 от ЗОС, с. Малки 

Чифлик, Вх. № 2802/14.03.2019 г. 

22. Публичен търг с тайно наддаване за продажба на недвижим имот, с. Малки 

Чифлик, Вх. № 2801/14.03.2019 г. 

23. Прекратяване на съсобственост чрез продажба, гр. Дебелец, Вх. № 

2803/14.03.2019 г. 

24. Допълнение на Решение № 1321/20.12.2018 г. на Великотърновски 

общински съвет, Вх. № 2806/14.03.2019 г. 

25. Приемане на обезщетение, Вх. № 2808/15.03.2019 г. 
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26. Проект за ПУП, гр. Велико Търново с цел обособяване на зона за 

туристическа, археологическа и техническа инфраструктура около непосредствено 

находящите се туристически обекти в гр. Велико Търново, Вх. № 2809/15.03.2019 г. 

27. Изграждане на паметник на първия български генерал търновеца Сава 

Муткуров, Вх. № 2774/05.03.2019 г. 

 

 

Давам думата за изказвания по дневния ред.  

Няма изказвания.  

Поставям на гласуване  дневния ред. 

Гласуването е явно, с мнозинство повече от половината от присъстващите 

съветници. 

Дневният ред се приема с 18 „за”, „против” няма, „въздържал се” няма. 

Общински съветници от БСП поискаха прегласуване, тъй като не са успели да 

гласуват, поради проблем в системата. 

Дневният ред беше подложен на повторно гласуване. 

Дневният ред беше приет с 22 „за”, „против” няма, „въздържал се” няма. 

 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

 

1. Питане от Валерия Дончева – общински съветник, Вх. № 2730/12.02.2019 г. 

2.  Отчет за изпълнение на Програма за управление 2015-2019 г. за 2018-та 

година, Вх. № 2715/29.01.2019 г. 

3. Утвърждаване промените по бюджета и индикативен разчет за сметките от 

Европейския съюз на Община Велико Търново по приходната и разходната част на 

отчета за 2018 г.; приемане отчета за изпълнение на бюджета и индикативен разчет за 

сметките от Европейския съюз на Община Велико Търново за 2018 г.; приемане 

отчета на Инвестиционната програма за 2018 г., Вх. № 2791/14.03.2019 г. 

4. Бюджетна прогноза за периода 2020 – 2022 г. на постъпленията от местни 

приходи и на разходите за местни дейности, Вх. № 2784/12.03.2019 г. 

5. Отчет за дейността на Местната комисия за борба срещу 

противообществените прояви на малолетните и непълнолетните за 2018 г., Вх. № 

2786/12.03.2019 г. 

6. Отчет – Анализ по дейностите на Община Велико Търново относно 

подкрепата за личностно развитие за децата и учениците в изпълнение на Областна 

стратегия 2017-2018 г., Вх. № 2795/14.03.2019 г. 

7. Отчет по изпълнение на Програма за детето на Община Велико Търново за 

2018 г. и Програма за детето на Община Велико Търново за 2019 г., Вх. № 

2794/14.03.2019 г. 
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8. Отчет на План за действие за 2018 г. и План за действие за 2019 г. за 

осигуряване на равни възможности за хората с увреждания в Община Велико 

Търново, Вх. № 2793/14.03.2019 г. 

9. План за действие на Общинския съвет по наркотични вещества за 2019 г., 

Отчет за дейността на Общинския съвет по наркотични вещества за 2018 г. и 

Програма за превенция на наркотични зависимости сред младите хора в Община 

Велико Търново 2019 – 2023 г., Вх. № 2796/14.03.2019 г. 

10. Намаляване капацитета на Център за настаняване от семеен тип за деца без 

увреждания I и Център за настаняване от семеен тип за деца без увреждания II и 

увеличаване на капацитета на Дневен център за стари хора, „Център за социална 

рехабилитация и интеграция“ за лица с психични разстройства и интелектуални 

затруднения и „Център за социална рехабилитация  и интеграция“ за възрастни и лица 

с увреждания над 18 г., Вх. № 2799/14.03.2019 г. 

11. Увеличаване на капацитета на Дом за стари хора „Венета Ботева“, гр. 

Велико Търново, Вх. № 2798/14.03.2019 г. 

12. Информация за дейността по Детската компонента на Програма СИНДИ 

„Здрави деца в здрави семейства“ през 2018 г. и Финансов план на Програма СИНДИ 

през 2019 г., Вх. № 2797/14.03.2019 г. 

13. Отпускане на средства за финансово подпомагане на изследвания и 

процедури, свързани с лечение на безплодие на семейства и лица, живеещи на 

семейни начала с репродуктивни проблеми на територията на Община Велико 

Търново, Вх. № 2792/14.03.2019 г. 

14. Даване на съгласие за извършване на разход от „СБАЛПФЗ Д-р Трейман“ 

ЕООД, гр. Велико Търново за закупуване на ДМА-доставка и монтаж на Инсталация 

за медицински газове, Вх. № 2775/06.03.2019 г. 

15. Предложение на Инициативен комитет за обявяване на Велико Търново за 

историческа и духовна столица на България, Вх. № 2811/15.03.2019 г. 

16. Откриване процедура за приватизация на общински нежилищен имот, със 

стопанско предназначение, гр. Велико Търново, Вх. № 2825/21.03.2019 г. 

17. Намаляване на начална цена и определяне метод на приватизация за 

продажба на общински нежилищен имот, със стопанско предназначение, с. Плаково, 

Вх. № 2826/21.03.2019 г. 

18. Намаляване на начална цена и определяне метод на приватизация за 

продажба на общински нежилищен имот, със стопанско предназначение, с. Къпиново, 

Вх. № 2827/21.03.2019 г. 

19. Приемане на списък за 2019 г. на общинските жилища по предназначение, 

брой, вид и местонахождение, Вх. № 2805/14.03.2019 г. 

20. Продажба на недвижим имот, представляващ апартамент, находящ се в гр. 

Велико Търново, Вх. № 2804/14.03.2019 г. 

21. Продажба на недвижим имот по реда на чл. 35, ал. 3 от ЗОС, с. Малки 

Чифлик, Вх. № 2802/14.03.2019 г. 
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22. Публичен търг с тайно наддаване за продажба на недвижим имот, с. Малки 

Чифлик, Вх. № 2801/14.03.2019 г. 

23. Прекратяване на съсобственост чрез продажба, гр. Дебелец, Вх. № 

2803/14.03.2019 г. 

24. Допълнение на Решение № 1321/20.12.2018 г. на Великотърновски 

общински съвет, Вх. № 2806/14.03.2019 г. 

25. Приемане на обезщетение, Вх. № 2808/15.03.2019 г. 

26. Проект за ПУП, гр. Велико Търново с цел обособяване на зона за 

туристическа, археологическа и техническа инфраструктура около непосредствено 

находящите се туристически обекти в гр. Велико Търново, Вх. № 2809/15.03.2019 г. 

27. Изграждане на паметник на първия български генерал търновеца Сава 

Муткуров, Вх. № 2774/05.03.2019 г. 

 

ПО ПЪРВА ТОЧКА ОТНОСНО: Питане от Валерия Дончева – общински 

съветник, Вх. № 2730/12.02.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Питане от Валерия Дончева – общински 

съветник, Вх. № 2730 от 12.02.2019 г.  

Г-жо Дончева, заповядайте да прочетете питането си.  

Г-жа ВАЛЕРИЯ ДОНЧЕВА: Питането е относно бъдещето на улици, 

останали извън обхвата на проект „Привлекателна и съхранена автентична градска 

среда на град Велико Търново по приоритетна ос I. Устойчиво и интегрирано градско 

развитие” на Оперативна програма „Региони в растеж ” 2014 - 2020, в кв. „Варуша”. 

Уважаеми г-н Кмет, през 2018 г. отправих към Вас питане с Вх. № 2070 от 

11.04.2018 г. относно горепосочения проект. В питането си откроих значимостта на 

проекта за кв. „Варуша”, както и притеснението на хиляди хора, чиито улици остават 

извън обхвата му, а именно: улиците „Бузлуджа”, „К. Гайтанджията”, „Капитан Петко 

Войвода”, „Шипка”, „Братя Миладинови”, „Караджа”, „Резервоарска”, „П. 

Типографов”, „Н. Златарски”.  

Във Вашия отговор Вие отбелязвате, че финансирането не е достатъчно за 

всички улици и цитирам: „Не мога да кажа коя улица е по-добра и коя е по-лоша, но ще 

търся финансиране тези улици да бъдат направени. При условие, че от 2 години водим 

кореспонденция с „Овергаз” за газификация на кв. „Варуша” и те се появиха преди 

месец, в момента работим с тях, така че няма как да се направи газта и да не бъде 

подменена водопроводната инсталация и да не бъде направена настилката на тези 

улици ”. Край на цитата. 

Ще пропусна умишлено момента, в който Ви убеждавам колко е важно да бъде 

генерално подобрена инфраструктурата в квартала. Ще пропусна и редове за 

значимостта на тези улици за Старо Велико Търново, защото те са били многократно 

предмет на питания в последните повече от 3 години. Затова преминавам към 

конкретните въпроси от питането: 

1. До какъв етап стигна „съвместната Ви работа” с Овергаз с цел газифициране 

на улиците в кв. „Варуша”? 
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2.Десет месеца след Вашия отговор намерихте ли финансиране за изключените 

от проекта улици? (С уточнение, че е възможно в изреждането на имената им е 

възможно да бъдат пропуснати някои.) 

3. Ако има осигурено финансиране, ангажирате ли се в какъв срок ще започнат 

„новите ремонти” с оглед на неприключилите ремонти по проекта и все още 

разкопаните улици?  

Очаквам Вашия устен отговор с писмен вариант на същия. 

Г-н ДАНИЕЛ ПАНОВ – кмет на община Велико Търново: Във връзка с 

питането, по точка 1: с изпълнението на горецитирания проект в стара градска част още 

през 2015 г., месец февруари с изх. № 5300-978 и след това - през 2018 г., месец март, 

сме изпратили писма и сме уведомили „Овергаз мрежи“ АД за предстоящите ремонти 

на улици в квартал „Варуша“ и необходимостта в тази връзка да реализират своите 

инвестиционни предложения и намерения, като подменят или изградят подземните си 

проводи. 

В резултат на това „Овергаз мрежи“ АД изградиха цялостно газопреносна 

мрежа по улиците ул. „Георги С. Раковски“, ул.”Кирил и Методий“ и частично по ул. 

„Петко Славейков“, ул. „Панайот Типографов“ и ул. „Въстаническа“. Имаме уверение, 

че при следващи ремонти на улици, „Овергаз“ ще доизгради трасето там, където има 

подадени молби за включване на газ. Естествено че там, където има малко молби, за 

тях не е евентуално рентабилно и аз не мога да кажа къде точно ще ги изградят, но за 

тези улици зная със сигурност, че там има изградена газопреносна мрежа. 

По т. 2 и т. З: за ремонта на улиците: ул. „Бузлуджа“, ул. „Колю 

Гайтанджията“, ул. „Капитан Петко войвода“, ул. „Братя Миладинови“, ул. 

„Поборническа“, ул. „Шипка“, ул. „Н. Златарски“, ул. „Ст. Караджа“, ул. 

„Резервоарска“, ул. „Панайот Типографов“, ул. „Янтра“, ул. „Тодор Лефтеров“ и ул. 

„Родолюбец” сме изпратили още през месец февруари писмо до министъра на 

регионалното развитие и благоустройството с количествено-стойностни сметки за тези 

улици, както за подмяна на ВиК инфраструктурата и канализацията, така също и за 

доизграждане, тъй като тези улици не бяха включени в проекта. Не умишлено, а защото 

сумата по проекта надхвърляше определена стойност и те бяха излезли от проекта.  

В момента се прави проект за ВиК и подземната инфраструктура, във връзка 

сме и с ВиК дружеството. Както разбрахте и от медиите, на 7 март, при посещението на 

министър Аврамова тя каза, че средства ще бъдат отпускани. Средствата се отпускат 

поетапно. След приключване на определения етап се отпускат следващите средства. 

Така беше и в предходната година, така че се надяваме след разглеждането на всички 

молби, които са постъпили за финансиране на ВиК и подземна инфраструктура и 

канализация, имаме уверението, че са включени в този списък.  

Със срокове не мога да се ангажирам, тъй като е важно кога ще дойде 

финансирането, кога ще бъдат проведени процедурите. Важното е, че тези средства са 

включени в плана на МРРБ и ще получим финансиране, както получихме за останалите 

улици, където нямаше изградена нова водопроводна мрежа и беше подменена. 

Г-жа ВАЛЕРИЯ ДОНЧЕВА: Ще се запозная подробно с отговора на 
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питането. На първо място, адмирирам желанието на МС да подкрепи с финансова 

помощ тези улици, които останаха извън обхвата. Разбира се, че при положение, че 

средствата все още ги няма в наличност, няма как да се ангажирате със срокове – 

предположих, че отговорът ще бъде такъв.  

Сигурно Ви прави впечатление, че всеки път, когато правя питане, особено за 

„Варуша” показвам почти едни и същи снимки. Последните направих точно преди два 

дена. При посещението на квартала, особено в района на Самоводската чаршия 

разговарях с изключително много хора и те помолиха да Ви предам, когато се прави 

проектът за улиците, които не са включени в проекта, да бъдат поканени, защото при 

самото обсъждане е добре да участват и хората, които най-вече ги касае това – 

проектирането и самото изграждане според проекта.  

Снимките ще продължавам да ги пускам, защото не трябва да се забравя в 

какво състояние са улиците, които са останали извън проекта, а относно тези, които 

вече са готови, те ще бъдат обект на следващи съвсем скоро разговори, защото там се 

откриват редица проблеми. Но за тях – следващия път. 

 

 

ПО ВТОРА ТОЧКА ОТНОСНО: Отчет за изпълнение на Програма за управление 

2015-2019 г. за 2018-та година, Вх. № 2715/29.01.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Отчет за изпълнение на Програмата за 

управление 2015 - 2019 г. за 2018 година, Вх. № 2715 от 29.01.2019 г.  

ПК по БФ, ПК по ИВСПИЕСМВ, ПК по ОС, ПК по УТТП, ПК по ЗГООС, ПК 

по   ОНК, ПК по ЗСД, ПК по СТДМ, ПК по ПГОБК  приемат отчета. ПК по НПУОР не 

приема отчета.  

Давам думата за изказвания. 

Г-н ДАНИЕЛ ПАНОВ: На Вашето внимание представям отчета за изпълнение 

на управленската програма на кмета на община Велико Търново за периода 2015 - 2019 

год. – частта й за 2018 г. 

Мандатната програма е предоставена на 28.01.2019 г. и повече от месец тя е на 

сайта на Общинския съвет.  

Накратко можем да изведем следните приоритети: 

Първо: Затвърждаване на финансовата стабилност на община Велико Търново.  

Оптимизирането на приходите и разходите ни позволява да осигурим финансов 

ресурс за инвестиции в различни сфери и за провеждане на реални политики. За 

поредна година нараства изпълнението на собствените приходи. Те са близо 28,5 млн 

лв.  

Второ: европейската солидарност – фактор за подобряване на облика на 

старата столица и населените места. Много важна е ролята й като средство и механизъм 

за реализиране на инвестиции за подобряването на базисната инфраструктура. През 

годината започна цикъл от интегрирани инвестиции за подобряване на социалната, 

образователната и на градската среда. След години на подготовка стартира 

изпълнението на двата от най-големите по обем и сложност проекти, а именно – 
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модернизацията на градската среда и модернизацията на образователната 

инфраструктура, за която знаете, че имахме много дебати, докато бяха отпуснати и 

финансовите средства.  

Това може би е най-активната година за изпълнение на големите инвестиции, 

които продължават и през настоящата 2019 г. Инвестирането на европейските средства 

ще продължава да бъде основен инструмент за реализирането на редица местни 

политики в социалната сфера – благоустройство, инфраструктура, развитието и 

опазването на околната среда. През 2018 г. са управлявани 11 разработени проекта от 

община Велико Търново на стойност 30,4 млн лв., от които безвъзмездната финансова 

помощ е за над 29,4 млн лв, а собствените ни ресурси, които ние използваме, са 941 000 

лв. Подготвени са нови проектни предложения за последващите важни  инвестиции, 

които ще започнат своята реализация през 2019 г. Безвъзмездната финансова помощ е 

за над 20,8 млн лв. В това число там влиза интегрираният градски транспорт, 

създаването на атрактивна зона за културен и конгресен туризъм на територията на 

Старото военно училище, проектиране и разширяване на Мултимейдийния център на 

ул. „Никола Пиколо” и реконструкция и обновяване на музей „Възраждане и 

Учредително събрание”. 

Приоритет са инвестициите в инфраструктурата и градската среда. През голяма 

част от 2018 г. улиците в Стария град бяха строителни площадки, но днес виждаме 

резултатите - обновяването на 38 улици и площади не се беше случвало десетилетия 

наред. Подменени бяха 8 км водопроводи. Използвам случая да благодаря на всички 

великотърновци, най-вече за търпението, спрямо причинените от строителните 

дейности неудобства! До края на май повечето от проектите приключват.  

Продължава дейността за облагородяване на кв. „Чолаковци”, който е част от 

проекта „Градска среда” по ОП „Региони в растеж 2014 - 2020 г.” С изцяло нов вид е 

Западната индустриална зона, също инвестиция, реализирана с финансовата подкрепа 

на програма „Региони в растеж”. По-малко от половин година след завършване на 

строителните работи там вече се строят и нови предприятия и производства, а също 

така сервизни бази и разширяване на съществуващите предприятия. 

Погледът ни е поставен и върху решаването на инфраструктурните проблеми, 

трупани през десетилетията. Успяхме да защитим нашите нужди и да осигурим 

финансиране за изграждане както на ул. „Иларион Драгостинов” - от Старческия дом 

до Търговския парк, и на няколко улици в кв. „Картала” и в кв. „Зона Б”. Строителство 

на детска градини в кв. „Зоната” и разширяване на ДГ „Здравец” са следващите 

инвестиции, които ще бъдат направени от общината.  

Много важна инвестиционна подкрепа е одобрения за финансиране в края на 

2018 г. проект „По- добре свързани вторични и третични точки в главната 

широкообхватна мрежа чрез общи мерки и трансграничния регион по Програма 

„Интерект Румъния – България 2014 – 2020 г.”Очакваната обща стойност на този 

проект за общината е в размер на близо 8 милиона лв. С тях основно ще бъдат 

ремонтирани над 12 км улици и пътища в кв. „Света гора”, кв. „Асенов”, източния и 

северния вход на В. Търново, пътя за Царевец, ул. „Опълченска”. Предстои 
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финализирането на процедурата и подписването на договора през 2019 г. Също и 

изграждане на две мостови съоръжения в кв. „Света гора”.  

Приоритет „Инвестиции в образователната сфера”. Образователната 

инфраструктура е сред най-важните фактори, за да върви един град напред. Започнаха 

основни ремонти на ДГ „Ален мак”, ДГ „Пролет”, ДГ „Рада войвода”, училище „Вл. 

Комаров”, СУ „Г. С. Раковски” и Спортното училище – Велико Търново. Те са част от 

проект по ОПРР 2014 - 2020 г. Инвестициятатам е за над 8 млн и още близо 350 000 лв. 

бяха осигурени от общината за текущи ремонти в други учебни институции. Акцентът 

бе поставен върху намаляване процента на децата и учениците, които са отпаднали или 

не са обхванати в предучилищното и училищното образование, независимо от 

причините, които се изтъкват.  

Близо 2,6 млн са осигурените средства по различни национални и 

международни програми за развитие на средното образование. Над 12 000 лв. са 

разходени за стипендии за постигнати високи образователни резултати, както и за 

даровити деца. Общината съхрани учебно-възпитателната дейност в училищата и 

детските градини на територията на малките населени места. Бяха разкрити пазарно 

ориентирани профили и специалности в някои от средните професионални училища.  

Разширяване на социалните услуги. Подобрено бе качеството на живот бе на 

над 850 лица, в това число и лица в неравностойно социално положение или в риск от 

изпадане в социално неравностойно положение. Осигурена е заетост на над 110 лица, 

младежи до 29 г., на безработни лица с трайни увреждания, на безработни лица над 50-

годишна възраст и др.  

Много важна в европейската солидарност е и възможността, която се 

предоставя по ОП „Региони в растеж 2014 - 2020 г.” и развитието на човешките 

ресурси. Доказателство за успешните проекти това е „Приеми ме 2015 г.” на Центъра за 

деца и родители „Царевеград”, изграждането на Кризисния център за деца, 

изграждането на комплекс от социални услуги за деца и обучение и заетост за млади 

хора.  

Общината бе удостоена с редица национални награди (включително и вчера 

получихме награда) най-вече за грижите за децата, за насърчаване на инвитро 

процедурите и др. С подкрепа на Общинската програма за асистирана репродукция са 

подпомогнати финансово 23 двойки и семейства с репродуктивни проблеми. В резултат 

на 7-годишното реализиране на Общинската програма за асистирана репродукция са 

родени 54 бебета, в това число 10 двойки близнаци.  

Утвърждаване на В. Търново като национален и световен културен и 

туристически център. През 2018 г. се отчита значителна качествена промяна в 

дейността и визията на културните институти в общината. Разработени са нови 

пространства за съвременна култура в обекти на културно-историческото наследство. 

Всички културни институти и техните събития са неразделна част от културния 

календар на община В. Търново и се реализират в партньорство с нея. През 2018 г. са 

организирани над 490 културни събития. Акцентът бе Летният сезон на българските 

оперни театри „Сцена на вековете”. Българските оперни театри представиха най-
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доброто от репертоарите си в продължение от месец юли до септември, а постановките 

събраха над 12 000 зрители. Тази година фестивалът отново ще бъде надграден и вече 

ще бъде с международно участие. Реализирани са общо 20 фестивала, от които: 9-ти 

летен фестивал за класическа музика „Арбанаси самър мюзик”, МФФ В. Търново, 2018, 

Националният фолклорен фестивал „Насред мегдана” в Арбанаси и още много други. И 

през 2018 г. община В. Търново продължава да утвърждава града като водеща 

европейска туристическа дестинация. С такава цел община В. Търново организира 

официално откриване на новия туристически сезон през месец април с 15-тото издание 

на международното изложение „Културен туризъм 2018”. Тя се представи на 

Националната туристическа борса „Ваканция и спа експо”. Общинската агенция по 

туризъм участва в няколко международни туристически борси.  

Всичко това е резултат от активната работа както на администрация, така и на 

предприятието по туризъм. Резултатите са факт: имаме 14 % ръст на туризма за 

изминалия период. Също така се дължи на маркетинга и на добрата реклама. За 

туристите най-вече представлява интерес туристически продукт, който се предлага на 

територията на община Велико Търново. Ние работим с дългосрочната визия да се 

създават нови обекти, които да удължават престоя на туристите в нашия град и в 

общината.  

В заключение бих казал, че В. Търново става все по-добър град със своите 

жители и за привличане на инвестиции и продължава да пленява всеки със своята 

уникална атмосфера, дух и родолюбие, а също така и уникална архитектура, за която се 

борим, най-вече за паметниците на културата, които са частна собственост, да се 

проведе тяхната реставрация от собствениците.  

Надявам се, че на 16 април с писмото, което сме входирали днес за подкрепа В. 

Търново да бъде историческата и духовна столица на България, това решение да се 

вземе от парламента. Ще го подкрепим, защото има много неща на базата на този приз, 

който ще ни бъде даден, да се работи за в бъдеще; не само този Общински съвет в 

момента и местната власт, но и за в бъдеще има много неща, които трябва да се 

направят. С този статут ние ще имаме определени преимущества пред другите общини. 

Г-н СТОЯН ВИТАНОВ: След обсъждането и публичните ни изявления по 

Бюджет 2018 г. Ваш високопоставен служител, г-н Кмете, с канонада от каруцарски 

изразни средства ме заплаши по телефона със съдебна разправа. Тя нямало да се случи, 

ако съм му се извинил. Видимо толкова се беше разпенил, че даже не обясни за какво 

трябва да му се извинявам.  

Г-н Кмете, не съм наясно дали осъзнавате каква опасна тенденция е в ход. След 

заплахите на Вашия съветник Георги Марков, след Вашето определение, че социалните 

предложения на БСП са „пасквил”, сега и тази брутална заплаха. Няма да се изненадам, 

ако след днешните ми изказвания някой поръча на някого, примерно да ми строши 

краката. И това предположение има резон, защото на този телефонен бабаит, това не му 

е първата заплаха. След сесията ще Ви кажа името му и ако не затвори вратата на 

кабинета си от външната страна, значи сте бил съпричастен към безобразието му или 

по-лошо - сте му съучастник. За случая веднага съм информирал председателя на 
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Общинския съвет и му благодаря за проявеното разбиране!  

Приемете това като лично обяснение, г-н Председател. 

Сега по същество. Отчетът Ви е много подробен, включително не са 

пропуснати новогодишните концерти на пенсионерските клубове. Подчертавам, че 

оценявам частичните резултати от дейности и проекти – например санирането и 

извеждането на едно ново, модерно ниво на образователната инфраструктура, като 

уважавам положените усилия за тяхното постигане, но не мога и няма да премълча 

сериозните проблеми, които Вие, г-н Кмете, неглижирате или се правите, че не 

виждате, или вадите по терлици от Програмата и отчета си основни точки и теми. Ще 

ги маркирам в рамките на времето си и отвъд него, ако председателят разреши. 

„Достоен живот и развитие на човешкия капитал” – цитирам Ваш приоритет. 

Красиво написано, само че капиталът вместо да се развива, намалява. Реагирахте като 

ужилен преди два месеца, когато цитирахме Ваши данни, че жителите на общината и на 

гр. В. Търново намаляват. Тези с настоящ адрес във В. Търново са намалели с 3500 

души за една година и това е безусловен факт. Тогава казахте, че раждаемостта расте. 

Да, ама не – от което естествено аз не се чувствам хеппи, както и никой в тази зала. 

Само през последната година новородените с акт за раждане в общината са намалели с 

5,5 %. В абсолютен размер те са 60 бебета по-малко. В същото време броят на 

починалите се увеличава с 84 души. Подчертавам още веднъж: и тези данни са по Ваша 

информация. Причините са много и сложни, но Вие предпочитате да пишете красиви 

изречения. Демографският проблем е национален, с тежки измерения в редица региони; 

за съжаление – с наченки и в нашия.  

„Икономическо развитие и просперитет на община В. Търново” – друг Ваш 

приоритет; и пак красиво написано. Само че първо според НСИ по размер на БВП на 

глава от населението област В. Търново е на шесто място отзад напред, като достигаме 

едва 2/3 от средните показатели за страната. Второ, за поредна година разрешителните 

за строеж намаляват с нови 20 %. Тези данни са индикация. А тези - без одобряване на 

инвестиционни проекти – с 50 %. Визите за проектиране и проучване също намаляват с 

25 %.  

Трето: цялостната стратегия за устойчиво развитие на туризма в общината и 

план за действие ги съчинявате вече четвърта година без краен резултат. Исторически 

роман да беше, да бяхте го написали! 

Четвърто: заложената в Програмата Ви система за данъчни облекчения, 

оптимизиране на данъците и таксите за активните стопански субекти така си остана във 

виртуалния свят. Нула. 

Пето: в същото време от отчета Ви изчезна една от Вашите гордости: 

„Разработване и прилагане на съвременна методика за определяне на такса „Смет” на 

база „генерирани отпадъци” с цел гарантиране на справедливо заплащане според 

количеството на изхвърления отпадък”. Г-н Панов, за да удовлетворите Вашето его, 

след края на настоящия Ви мандат завещавате тежко бреме на нашите съграждани. В 

началото на първия Ви мандат получихте 2,7 милиона лв. резерв, който да се използва 

за буфер при плавно покачване на такса „Смет”. Днес не само че похарчихте този 
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резерв, но и вече разходвате допълнително 2 милиона данъчни приходи за чистота 

годишно вместо за други неотложни дейности и социални ангажименти и цинично 

обвинихте нас, че искаме да увеличим такса „Смет”. Обстоятелствата го налагат, не 

ние, и то ще се случи след година, две или три. Тогава обаче ще го отнесат гражданите, 

а Вие ще сте целият в бяло. Истината и реалностите трябва да се казват на хората, 

колкото и болезнени да са те. За Вас очевидно някой друг процент отгоре за личния Ви 

имидж е по-важен. Всъщност от бюджетната прогноза, уважаеми колеги, става ясно за 

данъчната балтия, която готвите да стоварите върху великотърновци от 1 януари 2022 

г. заради Вашето бездействие. 

Шесто: „Разработване и внедряване на регионална мярка, брандинг, с цел 

разпознаваемост и идентификация на дестинацията”. Резултатът е нула. 

Седмо: „Споразумение с големите хранителни вериги за организиране на 

специални сектори за продажба на продукция на местни производители”. Да бяхте се 

споразумели, докато режехте лентичките и откривахте супермаркетите. Резултатът и 

тук е нула. 

„Опазване на околната среда”. Един приятелски съвет, г-н Кмете: гледайте под 

какво се подписвате, защото отчетът за текущата дейност, който сте представили, е за 

2017 г., не за 2018 г. Какво е правено през 2018 г. само г-жа Кънчева и Господ знаят. 

Изпълнението на програмата Ви в раздел „Екология” е пълен провал. Само ще 

маркирам: „Изграждане на канализационна мрежа и водопровод в Западната 

промишлена зона”. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Г-н Витанов, изтече допълнителната 

минута. 

Г-н СТОЯН ВИТАНОВ: Тъкмо стигаме до корупцията и Вие ме спирате, г-н 

Спирдонов.  

„Доизграждане на канализационна мрежа и изграждане на пречиствателна 

станция в Килифарево” - нула.  

„Изграждане на канализация в населените места на общината” – нула.  

„Реконструкция на главната пречиствателната станция за отпадни води” - нула.  

„Реконструкция на Депо за твърди битови отпадъци, с. Шереметя” – нула.  

„Изграждане на площадка за безвъзмездно предаване на разделно събрани 

отпадъци от домакинствата, в т.ч. едрогабаритни”. Отредена е площадката, кога ще 

стане, не зная.  

„Намаляване на преките разходи за електроенергия чрез замяна на 

осветителните тела с енергийно ефективни такива”. Вероятно тук става въпрос за 

някаква магия, защото от години средната мощност на една новопоставена лампа във В. 

Търново е все 95 вата. А как се отчита разходът, какво се отчита, към кого и как 

плащаме, е друга тема, при това – интересна. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Г-н Витанов! 

Г-н СТОЯН ВИТАНОВ: Дайте ми малко от името на група. Няма да се 

изказвам много.  

Няколко думи за борбата с корупцията. „Разработване и прилагане на система 
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от мерки за ограничаване на корупционните практики”. Написано е вдъхновяващо. 

Резултат: отчет за 2018 г. - 365 броя електронно плащане на данъци - 345 000 лв. и 22 

заявления за електронни административни услуги. Това ли Ви е системата, това ли е 

резултатът от борбата Ви с корупцията, г-н Кмете? Вероятно я няма.  

За обществените поръчки: „Публичност и достъп наа участници и граждани до 

информация относно възлагане на дейностите, финансирани с публичен ресурс”. А 

изпълнението? А контролът, г-н Кмете? Само няколко примера Отчитате изграждането 

на нови участъци от уличното осветлението в селата и изграждане на улично 

осветление в гр. В. Търново – пак по Ваши данни. Селата за една точка са платени по 

202,74 лв. за 94 лампи. Във В. Търново за една точка, за една и съща дейност са платени 

3033 лв. за 19 лампи. 15 пъти разлика. И ако перефразирам Богдана Карадочева: „така 

ли ще я караме, приятели?” Ние сме сменили тук 84 лампи с лед, В Свищов са 3000 по 

проект. Икономисват хората. И ще икономисват. Ние тук харчим. 

„Разходи за чистота”. Подозрително драстично увеличение, при положение че 

урбанизираната територия и услугите са едни и същи, а населението намалява в 

общината и в град В. Търново. В изпълнението и контрола при проекта „Автентична 

градска среда” всичко плаче за АДФИ и други структури. Само че Вие от ГЕРБ сте 

овладели всички тези институции и няма как. Пробвахме.  

В заключение, г-н Кмете: Отчетът за изпълнение на управленската Ви 

програма, съставена на принципа „оттук, оттам, па каквото стане”, категорично не 

може да бъде подкрепен. 

Г-н ГЕОРГИ МАРКОВ (лично обяснение): Интересно, че употребихте името 

ми, г-н Витанов. В крайна сметка, най-накрая казахте нещо конкретно в рамките на 

този мандат от тази трибуна.  

Няма да  си позволя да Ви давам съвети. Имате богат политически опит и сте 

наясно със сроковете, в които ще изчакам да приема извиненията Ви; наясно сте и с 

мястото, където ще трябва да ги докажете, ако не се случи това. 

Г-н РОСЕН ИВАНОВ: Г-н Витанов, аз няма да успея да взема думата по 

всички Ваши точки, които изброихте, и за да спазя времето, ще се спра само на една 

точка, която според мен е показателна за това, доколко са достоверни нещата. Става 

дума за такса „Битови отпадъци”.  

Обвинихте ни, че задружно, като опълченците на Шипка, сме обрали 

гражданите на В. Търново с 3 000 000 лв. от спестявания и 2 000 000 лв. от следващата 

година. Цитирам изказване на Вашата група от предходни заседания. Възпроизвеждам 

по смисъл, какво заявихте на предходно заседание във връзка с план-сметката за 

чистота: „За да компенсирате егото на кмета, вземате от великотърновци 2 000 000 лв. 

допълнително от данъци, от детски градини, от детски ясли, от такса 

„Административни услуги”, от такса „Технически услуги”, вадите ги от улици, 

тротоари и увеличавате печалбата на частниците”. Цитирам по смисъл, не 

буквално.Това твърдение категорично не е вярно и Ви призовавам да се извините за 

това, за което тогава ни обвинихте всички целокупно. От всички съветници само 

Вашата група беше против при приемането на план-сметката и двама съветници се 
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въздържаха. Целият останал Общински съвет подкрепи план-сметката.  

Ето как стоят нещата според мен на практика. В предизборната кампания 2011 

г. кандидатът за кмет Даниел Панов и партия ГЕРБ поеха предизборен ангажимент да 

не увеличават местните данъци и такси. Държим да си изпълняваме предизборните 

обещания и го изпълнихме. Във връзка с това беше създадено ОП „Зелени системи”. На 

следващите местни избори партия ГЕРБ пое същото обещание и то също се изпълнява 

и до момента. Дейността на „Зелени системи” се разширява. Обемите, които са 

предоставени на външни фирми, намаляват с течение на времето.  

Второ,  средствата, формирани като излишък от предходни години, за които 

говорите и които сме били наследили като мандат в размер на 3 000 000 лв., наистина 

бяха буферът, който покриваше превишението на разходите по план-сметката спрямо 

приходи от предходни периоди. В исторически план за последните три години 

дофинансирането е както следва: 2016 г. – 560 000 лв. Компенсирани са от 

възстановени трансфери по собственото участие в проекта и съответно от средства, 

възстановени от РИОСВ по чл. 64 от Закона за управление на отпадъците. 2017 г. – 

869 000 лв. са дофинансирани от това депо, за което говорите. 2018 г. – 

дофинансирането е 1 789 000 лв., в т.ч. 1 750 000 лв. от този депозит. Т.е., депозитът си 

е свършил работата като буфер, каквато беше неговата цел.  

Трето, ефектът от отстъпките от такса „Битови отпадъци”, предоставени на 

учебни заведения, е приблизително 600 000 лв. годишно. Това Ви го напомням три 

пъти. Т.е., тези несъбрани приходи се компенсират от други източници. Тези източници 

не са само данъци, те са от приходи от наеми, от управление на имущество и от други 

икономически дейности; не са само от данъци.  

В допълнение: общината няма отчитане в приходната част на начисления, 

свързани с имоти, общинска собственост. В този случай казусът е по-особен. Общината 

се явява данъчен кредитор, данъчен длъжник и администратор, който определя и 

събира тази такса. Дали Общината ще начисли и плати на себе си такса „Битови 

отпадъци”, които самата тя е определила, е въпрос на отчетност. Със сигурност 

Общината заплаща разходите по битовите отпадъци, генерирани от нейната дейност. 

Със сигурност тези разходи са за сметка на местните приходи, на местния бюджет, а не 

както е при учебните заведения - да води до икономия на друг бюджет, т.е. необщински 

бюджет. Ако за целите на отчетността Общината начислява и плаща такса „Смет”, това 

ще повиши приходната част, но източникът на средства няма да се промени, те пак ще 

бъдат данъци, приход от управление на имущство и други икономически дейности. Не 

мога да оценя размера на този имагинерен приход - разход, но съдейки по ефекта от 

отстъпката от таксата при училищата, вероятно сумата е между 800 000 лв. и 1 000 000 

лв. Ако сумираме тези два минуса, които не се показват с приходната част на план-

сметката, това горе-долу формира дефицита, за който говорите в тази план-сметка.  

И пак да напомня, че през годините постоянно дофинансираме социални 

дейности и не сме вземали, както твърдите, пари от детските ясли, от детските градини, 

от домашния социален патронаж, от клубовете на пенсионера и т.н., напротив, давали 

сме. Ние сме дофинансирали тези дейности. Ето размерите на дофинансирането на тези 
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дейности през последните три години: 2016 г. – 2 843 000 лв.; 2017 г. – 3 169 000 лв. 

дофинансиране, 2018 г. – 2 978 000 лв. По същата логика аз мога да заявя, както Вие 

твърдите, със същото основание, че всъщност ние ги вземаме от улиците тези суми, ние 

ги вземаме от инфраструктурата - по Вашето изказване. И вместо да имаме нормална 

инфраструктура, ние ги даваме за социални разходи. Колкото това твърдение е вярно, 

толкова е вярно Вашето твърдение. И не е въпроса да ни обвинявате в обири и други 

деяния, защото цитирам Вашите думи за обирането. Въпросът е, както каза г-жа 

Валерия Дончева, за което е напълно права, да се търсят варианти не да се вдига 

шоково такса такса „Смет”, защото разходите растат по външни, обективни причини – 

заплати, енергия, горива, регулация и т.н.  

И за да завърша – какъв е моят извод? Явно предизборната кампания се 

отразява на Вашето поведение: или целенасочено подвеждате гражданите, или не 

знаете общодостъпни факти, или и двете едновременно. Съвсем наскоро приключи 

проверката на Сметната палата, включително и на план-сметката. Докладът е без 

резерви. Няма да се изненадам, ако поставите под въпрос и обективността и на 

Сметната палата. И на кого да вярвам - на Вас или на Сметната палата.?  

И пак ще Ви призова да не заигравате с емоциите на хората, не създавайте 

химери, не надувайте балони от необосновани очаквания, защото те размиват 

границите между желаното и възможното и неоправдано засилват и без това болезнено 

завишеното чувство за несправедливост на хората! 

Г-н СТОЯН ВИТАНОВ: Нито едно от тези изречения, в кавички или без 

кавички, не съм казал. Ще се убедим и двамата, че това е така. Говоря за себе си. Вие 

говорихте за група, за някой друг, но това не е толкова важно. Вие казахте, че „не 

познавам” и че има „заиграване” и доста екзотични термини употребихте, но Вие 

казвате: „не от данъци, а от наеми и от нещо друго”. Четете закона. Там се казва 

изрично: „покрива се разликата от данъчни приходи”. Чл. 63 или 69 от ЗМДТ, 

включително в антетката на таблицата, която е дадена в план-сметката, е точно така: „и 

данъчни приходи”. Но както и да е, това е подробност.  

Вие казвате: буферът бил използван да се покрие примерно това, че училищата 

са освободени и за други заведения, само че той, буферът, изчезна; само че с това 

отлагане, отново казвам: ще се стовари тази данъчна балтия върху хората. Вместо да 

бъде плавно, да се обясни на хората... И точно за това говорих - проблемите трябва да 

се казват на хората и да се обясни защо трябва да се случи едно или друго. Г-н Кмете, 

Вие казвате: „плавно вдигане на такса „Смет”. Вие го казвате, не аз, на база на едно 

питане, което правим към Вас. Така че всеки си остава на своите позиции, всеки със 

своята теза.  

Г-н Иванов, аз лично няма да се явявам на избори и не виждам защо смесвате 

моето изказване, моето поведение с изборната кампания, нищо такова няма. Каквото си 

правите Вие, откровено казано, и ние не можем да го направим. А вие си направихте 

достатъчно. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Искам да отбележа, че и двамата влязохте 

в друга точка. 
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Г-н РОСЕН ИВАНОВ: Г-н Витанов, ще си позволя да Ви поправя за закона. 

Това е чл. 8, ал. 4 и законът там казва, че се допълват не от данъчни приходи, а от 

общински приходи. За пореден път се разминаваме в твърденията си. 

Г-н ДАНИЕЛ ПАНОВ: Специално за такса „Битови отпадъци” ще говоря в 

следващата точка, тъй като мисля, че много сме превъзбудени в момента, и то 

опозицията. От една точка, която не е минала, минаваме в предната, която е 

Управленската програма. Трябва да знаем, че Управленската програма, която отчитаме, 

е за 2018 г., така че не съм дал отчет за 2019 г. Действително, заложени са и 

Килифарево, и Беляковец. Проектът за Беляковец е вече готов, има начин за 

финансиране. Това са задачи, които съм си поставил за тези четири години, от 2015 г., 

за да ги свърша. Всички тези задачи никак не са малко. Не се оплакваме въобще, нито 

аз, нито администрацията, че не сме ги изпълнили, но има различни проекти и 

програми, по които ние трябва да имаме готовност и да кандидатстваме по тях. Както 

знаете, с „Водния цикъл 2” сме готови още при предното управление на д-р Рашев. 

Трябва да се променят параметрите на проекта, най-вече в КСС и да ни дойде редът да 

го подадем, за да кандидатстваме, след като вече има и финансиране. 

Така че няма какво да говорим за химери или за Богдана Карадочева – „Докога 

ще я караме така...”, защото аз мога и други фрази да Ви кажа, но не искам да се 

връщам към управлението на някой, когато той е бил управленец; не само какви са 

били заглавията, а и какво е било мнението на хората. Аз се радвам, че когато 

обикалям, не само в града, и се срещам с гражданите, но и при посещението ми в други 

градове, когато се говори с респект и уважение за В. Търново с промяната, която се 

случва. Тази промяна не е само моя, тя е и Ваша, уважаеми съветници, защото всяко 

едно нещо е подложено на гласуване. Аз не мога да извадя 5 000 000 от бюджета и да 

ги харча за каквото си искам. Вие много добре го знаете това. Недейте да всявате 

отново страх и ужас: „Какво ще правим след това?”. В момента общината има много 

добро финансово състояние. Много мразя лицемерието и злобата; никога не съм бил 

злобен човек и винаги съм гледал с каквото мога да помогна, както от позицията си на 

кмет, така и от позицията си на нормален човек, и много пъти съм Ви казвал, че всички 

тези кални моменти, които стават всеки път на сесия или на пресконференции и се 

хвърлят върху мен и администрацията... Да, знам, че има опозиция, знам, че има 

управляващи, но нека не пренасяме модела от Народното събрание в старопрестолния 

град. Нашият град е с традиции, нашият град се ползва с уважение. Хората говорят с 

уважение и респект за града и за управлението на града. Който не работи, той не греши. 

И ние имаме грешки, не мога да кажа, че нямаме грешки, но по-добре ли е да си въртя 

ключовете като кмет и нищо да не правя и администрацията да си почива, отколкото да 

работим всичко онова, което е постигнато за тези години. Не само за този мандат, за 

тези три години или за 2018 г.. Всички трябва да си направите извода, че проектът 

Стара градска част, „Гурко”, „Варуша” е един много труден и сложен проект, не само 

за изпълнение и за проектиране. Да, имали сме пропуски, но всички тези фирми имат 

пет години гаранция и си спомняте за площада – поне 20 пъти сме връщали фирмата да 

си оправя нередностите. Това е тяхно задължение – пет години след завършване на 
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всеки един проект. Но за да се хванеш с един такъв сложен проект, трябва да имаш хъс, 

трябва да имаш хора около себе си, които да го работят. Аз имам такива хора в екипа си 

и мога да го твърдя за цялата администрация. Защото трудните неща доказват, че 

хората имат воля и са силни и могат да преобразяват нещата и те да се случват в нашия 

град.  

Вадите ми за раждаемостта, за жителите на общината. Само един факт ще Ви 

дам, няма да влизам в подробности - че Световната банка призна и дойде на крака във 

В. Търново, за да ни каже, че от всички проучвания, които са направени, от 

дипломатическите мисии, от докладите, които са писани за градовете в България, В. 

Търново се оказва един от бързо развиващите се икономически градове. За кратко 

време се променя не само визията, но и икономиката. Не говоря за хипермаркетите, 

които се построиха, говоря за строителните разрешения. Хубаво, че сте ги извадили. Не 

зная колко са верни, ще направя справка, но не мога да кажа, че строителните 

разрешения са по-малко през 2018 отколкото през 2017 г. В момента виждам за този 

период - март 2018 и март 2019 г. колко проекта повече влизат за съгласуване в 

Общинската администрация.  

За туризма. Всеки отчита, че туризмът е близо 50 % от БВП. Ние казваме, че 

туризмът не върви. Защо не казвате, че данъкът за туризма се е увеличил? Защото 

направихме система, в която хората се включват и си плащат данъка и защото туризмът 

реално се е увеличил. Всеки може да си направи справка в хотелите колко свободни 

места има. Знаете ли, че за 15-16 април ние не можем да настаним 500 човека, защото 

няма свободни места, а това е понеделник и вторник. Отчетено е също, че 

туристическият данък е завишен.  

Пенсионерските клубове - защо да ги отчитаме, че имат програми? Ще видите 

в следващата точка, колко пари даваме само за издръжката на пенсионерските клубове.  

Зная, че болната Ви тема винаги е била уличното осветление, но аз си спомням 

преди 1999 г. тъмните улици, тъмния град, така че аз нямам намерение да угасям 

уличното осветление. В момента се отваря проект, по който също ще кандидатстваме за 

над 500 осветителни тела, които ще бъдат сменени с енергоспестяващи. Да, сега има 

такава програма, сега ще кандидатстваме. По този проект, който беше по програмата 

„Региони в растеж”, сменихме уличното осветление с енергоспестяващи лампи. 

Другото, което искам да Ви кажа и на всички в залата: че ние имаме множество 

проверки в годината, заверки на отчетите, заверки на всички финансови документи от 

различни държавни институции и от Сметната палата и да ми говорите за нередности и 

корупционни практики, това е някакво въображение, което си имате Вие.  

Нека бъдем реалисти и да се гордеем, че сме били част от това управление на 

града през 2015 – 2018 г., и когато излезем от тази зала, и аз изляза от общината, е 

важно да се обърнем назад и да видим колко гвоздея сме забили – всеки един от нас, 

колко плочки сме сменили, какво сме направили, защото всичко онова, което се прави и 

се гради в община В. Търново, е на базата на Вашите решения и на управлението, за 

което съм избран през 2015 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Ако няма други изказвания, да преминем 
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към гласуване. 

Предлагам да гласуваме следния проект за решение: На основание чл. 21, ал. 1, 

т. 23, във връзка с чл. 44, ал. 5 от ЗМСМА, Великотърновски общински съвет приема 

Отчета за изпълнение на Програмата за управление 2015 - 2019 г. за 2018 година.  

Гласуването е явно, с мнозинство повече от половината от присъстващите 

съветници. 

Предложението се приема с 24 „за”, 3 „против”, 2 „въздържал се”. 

 

РЕШЕНИЕ № 1407 

 

 На основание чл. 21, ал.1, т.23, във връзка с чл. 44, ал. 5 от ЗМСМА, 

Великотърновски общински съвет приема Отчет за изпълнение на Програма за 

управление 2015-2019 г., за 2018-та година. 

 

 

ПО ТРЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Утвърждаване промените по бюджета и 

индикативен разчет за сметките от Европейския съюз на Община Велико Търново 

по приходната и разходната част на отчета за 2018 г.; приемане отчета за 

изпълнение на бюджета и индикативен разчет за сметките от Европейския съюз 

на Община Велико Търново за 2018 г.; приемане отчета на Инвестиционната 

програма за 2018 г., Вх. № 2791/14.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ:  Утвърждаване промените по бюджета и 

индикативен разчет за сметките от Европейския съюз на Община Велико Търново по 

приходната и разходната част на отчета за 2018 г.; приемане отчета за изпълнение на 

бюджета и индикативен разчет за сметките от Европейския съюз на Община Велико 

Търново за 2018 г.; приемане отчета на Инвестиционната програма за 2018 г., Вх. № 

2791 от 14.03.2019 г. 

ПК по БФ, ПК по ИВСПИЕСМВ, ПК по НПУОР, ПК по ОС, ПК по УТТП, ПК 

по ЗГООС, ПК по ОНК, ПК по ЗСД, ПК по СТДМ, ПК по ПГОБК – приемат 

предложението. 

Давам думата за изказвания. 

Г-н ДАНИЕЛ ПАНОВ: Отчетът към 31.12.2018 г. е за касовото изпълнение на 

Бюджет 2018 г. на община В. Търново, също както и доклада за мандатната програма за 

конкретни политики на община В. Търново и постигнати цели според заложените 

приоритети. Подробна информация е качена на сайта на Общинския съвет и всеки от 

Вас може да се запознае с нея. Накратко ще очертая само основните параметри. 

Отчетът на Бюджет 2018 г. е в размер на 86,8 млн лв. Постигнат е оптимален 

баланс на приходите и разходите за делегираните от държавата дейности, които са в 

размер на 41,3 милиона лв., а за местните и дофинансиращи държавни дейности са в 

размер на 35,5 милиона лв. Представените анализи и цифри подчертават стабилно 

финансово състояние на община В. Търново, оптимизираната събираемост на местните 

данъци и такси, както и доброто управление на разходите. Приходните постъпленита, 
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събрани от Дирекция „Местни данъци и такси”, са в размер на близо 20 000 000 лв. 

Най-много са постъпили средства от такса „Битови отпадъци”, където имаме 104 % 

изпълнение спрямо началния план от данъка върху недвижимите имоти. Изпълнен е 

данъкът върху превозните средства - 102 %. 128 % спрямо началния план е 

изпълнението на туристическия данък, което е резултат и от въведената система, и най-

вече от голямата заетост на хотелите и базите за настаняване. Събрани недобори са в 

размер на повече от 2,9 млн. лв. Общият размер на просрочените задължения възлиза 

на малко над 1,3 млн лв., или с над 93 000 лв. по-малко спрямо края на 2017 г.  

Заедно с екипа ми Ви представяме и синтезирана справка за секторните 

политики, дейности и направления, финансирани с приходи от местни данъци и такси. 

Близо 1,9 млн са вложените в оптималната работа на детските градини. 180 000 лв. са 

осигурени за работата на ученически столове, над 502 000 лв. са послужили за 

финансиране на извънучилищните дейности, младежки инициативи и др. прояви в 

сферата на образованието. Над 537 000 лв. са осигурени за детските ясли и други 

дейности в здравеопазваенто. Над 1,1 млн лв. са вложени за поддръжка на спортни бази 

и за финансиране на спортни организации. Както виждате, повече от 4 100 000 лв. от 

местните приходи са в сферата на образованието, грижите за децата, учениците, което е 

основен приоритет на национално и на местно ниво.  

Общината продължава да изпълнява силна социална политика и смея да го 

твърдя. Фактите показват следното: Близо 835 000 лв. от местните приходи са вложени 

за функционирането на клубовете на пенсионера и инвалида и за дейности, свързани 

със социалното осигуряване. 836 000 лв. е издръжката на домашния социален патронаж 

извън осигурените от държавата средства. Общината съфинансира и сферата на 

социалните услуги с повече от 1,6 млн лв.  

Благоустройството и добрата градска среда са също основен приоритет и 

финансиране със средства от местните приходи, а именно: 1,9 млн. лв. за осветление на 

улици и площади, 1,9 млн за озеленяване и поддръжка на уличната мрежа и парковете, 

за водоснабдяване и канализация, както и за дейности по регионалното развитие. 7,4 

млн лв. са разходите в сферата на чистотата. 213 000 лв. е издръжката на общинския 

приют за бездомни животни, който постига отлични резултати в работата си.  

Културата и туризмът са друг основен приоритет. Над 2,2 млн лв. са 

изразходвани за дейности в тази сфера. Подчертавам, че това са само текущи разходи. 

Капиталовите разходи, съфинансиранията по проекти и др. са включени в 

Инвестиционната програма, както и в приходната част на бюджета на община В. 

Търново. Към 31.12.2018 г. на касова основа общината отчита разходвани средства по 

европейски проекти в размер на 1,8 млн., от които 772 000 лв. са собствени бюджетни 

средства. Погасени са заеми за над 3 000 000 лв., в т.ч. за изпълнението на проектите 

„Финансов план за управление на публичната инфраструктура – втори етап”, 

„Реконструкция и обновяване на здравната инфраструктура на КОЦ, В. Търново” и за 

авансово финансиране на разходи по проекти по ОП и други европейски програми. 

Дългът на община В. Търново към 31.12.2018 г. е в размер на 4,2 млн. лв. 

Наличнит преходен остатък по бюджетните сметки към края на миналата година е над 
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17,8 млн. лв. Инвестиционна програма на община В. Търново за 2018 г. е в размер на 

повече от 22,100 млн лв., от които близо 11,6 млн лв. са по линия на европейската 

солидарност.  

Инвестиции в сферата на образованието. С евопейски средства започна 

основен ремонт на три детски градини: „Ален мак”, „Рада войвода” и „Пролет”, на СУ 

„Емилиян Станев” (предстои съфинансирането), на „Г. С. Раковски” и на Спортното 

училище. Възстановена беше пропаднала подпорна стена на ДГ „Ивайло”. Още 350 000 

лв. са вложени в текущите ремонти на учебните институции. Съвместно с дарителски 

инициативи са обновени детските площадки в ДЯ „Слънце”, ДЯ „Пролет”, ДЯ 

„Зорница” – гр. Дебелец, ДГ „Райна княгиня”, ДГ „Иванка Ботева”, ДГ „Слънце”, ДГ 

„Първи юни”. Реновирани са детски площадки в междублоковите пространства на ул. 

„Оборище” № 8 и № 10, бул. „България” № 5, поставени са фитнес уреди в парк 

„Бузлуджа” и ново съоръжение на ул. „Оборище” № 2. По програма „Местни 

инициативи” и със собствени бюджетни средства са реновирани детски площадки по 

населените места в община В. Търново.  

Инвестиции в сферата на благоустройството. Основни ремонти. Обновяване на 

38 улици и площади в Стария град, на голяма част от инфраструктурата на кв. 

„Чолаковци”, включително и на пешеходната алея към кв. „Бузлуджа”. Основно 

реконструирана бе Западната индустриална зона. Тези мащабни дейности са 

финансирани по ОП „Региони в растеж”. Извършен бе основен ремонт на участъка на 

ул. „Дервеня”. Със средства от републиканския бюджет завърши изграждането на 

няколко улици в източната част на кв. „Чолаковци”. Построен бе новият мост между В. 

Търново и Шемшево, над 4,3 млн бяха вложени при подмяната на водопроводите в 

Стария град за близо 8 км нови тръби за питейна вода, поставени под 38 улици. В това 

число при текущи ремонти влиза както възстановяването на уличните настилки, така 

също и подобряването на уличното отводняване, ремонт на дъждоприемните шахти и 

уличните оттоци, направа на маркировка, поставяне на нови пътни знаци, ремонт и 

монтиране на нови пешеходни парапети, ремонт на стъпала, стълбищни улици и 

тротоарни настилки, поддръжка на светофарни уредби. Общо през годината е 

подобрено експлоатационното състояние на пътна мрежа с обща площ от 18 000 кв.км. 

Ремонтирани са близо 100 дъждоприемни шахти, бе изградено допълнителното 

отводняване и по ул. „Крайбрежна”. Беше извършен текущ ремонт на паркингите в 

междублоковото пространство при ул. „Ален мак” и ул. „Краков”, основно обновяване 

на междублоковите пространства на ул. „Полтава”, за което жителите настояваха от 

десетки години.  

Тук мога да кажа, че в момента в кв. „Триъгълника” се прави подробен план и 

заснемане на всички междублокови пространства с гаражите, които са построени в 

годините, с възможности за допълнителни паркоместа. Установихме също, че някъде 

има направени незаконни гаражи. Започнали сме междублоковите пространства в кв. 

„Триъгълника”, за да може да се направи проект, който реално да урегулира част от 

паркирането и да се създадат нови паркоместа. След това започваме и в другите 

квартали, може би от месец май в кв. „Бузлуджа”.  
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Започна възстановяването на парапета на панорамния път към В. Търново „Св. 

Св. Кирил и Методий”. Извършени бяха текущи ремонти на тротоарите на осем улици 

в различни квартали. Обновени бяха стъпалата на ул. „Мир” и на ул. „Хан Крум”, както 

и частично стълбищата на ул. „Еделвайс” в гр. В. Търново.  

В населените места фрезованият материал от ремонтните дейности на улиците 

във В. Търново, около 670 тона, беше предоставен на кметства, които са си направили 

заявки за направа и ремонт на улици в 29 населени места. По Програмата „Местни 

инициативи” са ремонтирани улици в 24 населени места, където никога не е имало 

улици, и са обновени улици. Общо инвестираните средства в населените места са над 

700 000 лв. Ремонтирани са 17 сгради, общинска собственост в населените места на 

община В. Търново: клубове на пенсионера и инвалида, читалища, кметства и др. Със 

смяна на дограмата и реконструкцията на покривите е подобрена енергийната 

ефективност и безопасността на сградите.  

Тази цялостна политика на общината води до положително качествено 

изменение на условията на живот и образование, на здравеопазване и бизес във В. 

Търново. Работата ни само през 2018 г. дава пряко отражение на резултатите и 

цифрите, които ще Ви кажа. За 4825 лица с увреждания на територията на община В. 

Търново, в това число 204 деца от 0 до 18 г. е подобрена достъпната среда и 

публичните пространства в сгради. За 90 360 е подобрена публичната инфраструктура. 

444 636 човека са посетили музейните обекти във В. Търново, за което също така имат 

значение подобрената инфраструктура, по-качествено обслужване и гарантирана 

сигурност и безопасност. Над 50 действащи малки и средни предприятия, в които са 

около 4800 работещи в тях в индустриалните зони. 500 други стопански субекти, 

осъществяващи стопанската си дейност, биват положително повлияни от подобрената 

бизнес среда и административните услуги, водещи до повишено качество на живот, по-

голяма привлекателност и конкурентноспособност на града и региона.  

Над 65 % от уличната мрежа е с подобрени технически характеристики. Имаме 

123 рехабилитирани и реконструирани улици в момента, имаме още 70 улици, на които 

да се направи рехабилитация или реконструкция.  

За над 40,9 от всички ученици, които в момента са над 4050 е подобрена 

средата в учебните и възпитателните заведения. 

Това е отчетът за 2018 г., който вече е заверен от Сметната палата безрезервно. 

Г-н Стоян Витанов обяви от място, че има въпрос към Общинската 

администрация. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Г-н Витанов, дневният ред е приет и 

нямате право да искате процедура „промяна в дневния ред”. Ако искате да направите 

изказване, заповядайте! Задайте въпроса си по времето на изказването. 

Г-жа ВАЛЕРИЯ ДОНЧЕВА: Вземам отношение по точката относно отчета на 

бюджета за 2018 г. Много се говори и по точка 2, и по настоящата точка за това, какво е 

свършено и в никакъв случай изказването ми не цели да омаловажи немалко 

направеното през изминалата година Но правейки анализ на разходите, които се 

финансират от собствени средства, говоря само за 1/3 от тях, откриваме някои 
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негативни тенденции и смущаващи, тревожни моменти, които най-малкото будят в нас 

множество въпроси. 

Конкретно - отчета за 2018 г. за дейност „Чистота”, гледайки Приложение № 8 

а. Улично почистване - там влизат платната, площадите, предназначени за обществено 

ползване. Да вземем четирите най-големи населени места извън В. Търново: Дебелец, 

Ресен, Самоводене, Килифарево. Правят впечатление няколко момента. В Дебелец през 

изминалата 2018 г. са отчетени, че за чистота са дадени 59 000 лв.; за Ресен са 50 000 

лв.; за Самоводене са 54 000 лв. и за гр. Килифарево, забележете - 195 000 лв.! И ако се 

върнем няколко години назад, гледайки отчетите за 2014, 2016, 2017 година (за 2018 г. 

ноку-що ви споделих) наблюдаваме тенденция на драстично увеличаване на средствата 

за чистота именно в Килифарево: през 2014 г. са били 19 000, през 2016 г. стават 

130 000, през 2017 г., - 172 000, през 2018 г. те вече са близо 200 000 лв. Въпросът е: на 

какво основание е това драстично увеличение специално по това перо и специално за 

гр. Килифарево.  

Ако гледаме дължината на уличната мрежа, разбираме, че в гр. Килифарево (по 

справка, подписана от кмета) дължината на уличната мрежа е 28 км, в Дебелец е 27, в 

Ресен - 41 и в Самоводене - 54. Ако гледаме населението, там също не можах да намеря 

отговор, защото по официални данни Дебелец е малко над 4000, Ресен е малко над 

2000, Самоводене е около 1400, Килифарево – малко над 2500. Ако съберем сумата, 

която е дадена за чистота за Дебелец, Ресен и Самоводене - за трите населени места 

прави 163 000, с обща дължина на уличната мрежа 122 км. и общо население - 8000. 

Само за гр. Килифарево са близо 200 000 лв. Нещо пропускам явно; бих искала и се 

надявам да получа отговор на какво основание е това рязко покачване. Търсих отговор 

в наводненията през 2014 г., но там не ми се връзват сметките, гледайки числата.  

Продължаваме нататък – също в Приложение № 8 а, Отчет за дейност 

„Чистота” за 2018 г.  Почистването на алеите, парковете, озеленените територии за 

обществено ползване. Тук вече говорим само за В. Търново и тук наблюдаваме също 

драстично увеличение на разходите именно по това перо. Отново същите години: за 

2014 средствата са били малко над 1 000 000 лв., за 2016 г. – 1 700 000 лв., за 2017 г. – 

още 100 000 лв. отгоре, 2018 г. – 1 900 000 лв., а планът за 2019 г. е да бъдат похарчени 

почти 2,2 млн лв. Урбанизираната територия, както вече се каза, е една и съща. Не 

виждам драстично увеличение на населението, не виждам увеличаване на парковете, на 

озеленените площи, на междублоковите пространства. Не виждам на какво основание 

отново се увеличават толкова драстично разходите. Или само ако направим анализа за 

последните 4 години: средствата само по това перо са се увеличили със 77 % или над 

800 000 лв.  

И на последно място, но не по значение, отново в дейност „Чистота”: 

снегопочистването във В. Търново – моя любима тема. За В. Търново през 2014 г. за 

снегопочистване сме дали около 800 000 лв., за 2016 г. те са били 900 000 лв., за 2017 г. 

– 1 100 000 лв., за 2018 г. – 1 227 000 лв. Аз живея в града, не съм отстъствала няколко 

години, голяма зима последно си спомням през 2016 г.; за големи бедствия, аварии, 

катаклизми нямам спомен; поправете ме, ако греша. На какво основание отново имаме 
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драстично показване на средствата за този огромен разход? Услугата ли се е 

подобрила? В старо мое питане попитах защо тенденциозно на определени улици и 

цели квартали изобщо не достига дотам снегопочистването, а в същото време числата 

показват, че парите се увеличават, т.е., ако имаме увеличаване на парите, трябва или да 

имаме обосновано предположение, че е имало някакви проблеми, за да трябва да се 

увеличат тези средства, или трябва услугата драстично да се е подобрила, т.е. 

Килифарево трябва да свети от чистота. Само за снегопочистването през последните 

две години увеличението е с 30 % или над 30 000 лв.  

Тъй като беше казано за план-сметката - че всички са я подкрепили, без 7 

съветници. Ако гледаме само това приложение от общо осем или девет по този отчет, 

се вижда, че планът и отчетът не само не се припокриват, те нямат нищо общо. Т.е., ние 

първо гласуваме един план и след това отчетът показва много, много драстично 

увеличение спрямо плана. Така че, трябва да се помисли за в бъдеще как се правят тези 

планове, тъй като ние много спорим още по плановете, а се оказва, че отчетите дори 

надвишават многократно самия план. 

Г-н СТОЯН ВИТАНОВ: Първо, няколко думи относно това, което г-н Панов 

каза. Той заяви, че 22 000 000 лв. са реализираните инвестиции. Само че има една малка 

подробност - разтчетът беше за 30 000 000 лв., т.е. реализирани са 2/3 от предвидените 

инвестиции. Какви са причините, аз не знам. Би било добре да се чуе от неговите уста, 

какви са причините за това, но споменах преди малко, че той обича красивите 

изречения.  

Второ, г-н Кмете, имате обекти, които са по ПМС-та от 2015 г., от 2017 г.; те не 

са стартирали даже. Като говорим за електроенергията и като говорим за Сметната 

палата, Вие казвате, че всичко е ок, затова исках да попитам като процедура, г-н 

Председател, но ще попитам сега. По-миналата година сключихте договор с ЧЕЗ на 

свободния пазар за снабдяване с електроенергия. Междувпрочем, малко преди да 

гръмне скандалът с ЧЕЗ. Междувпрочем, няколко общини, без да ги кара някой, 

сключиха договори с ЧЕЗ пак по това време. Но това дава само допълнителни поводи 

за разсъждение. Имате ли анализ за 2018 г. по-добре ли е на свободния пазар, 

ефективно ли е за общината да търгува на свободния пазар, или не е ефективно и какъв 

е резултатът? 

Трето, Вие обявявате обществена поръчка (не зная дали сте сключили договор), 

но доколкото е написано в сайта, се явяват две фирми – ЧЕЗ и Енерго Про. Печели ЧЕЗ 

с 82 лв., отказва се. Енерго Про е следващата с 86 или 87 лв. и тя е обявена за 

победител. Дали сте сключили договор – аз това исках да попитам, но г-н 

Председателят не ми даде възможност.  

Сметната палата си е свършила работата, да, но не знам дали е погледнала, че 

през 2018 г. разходите за електроенергия се увеличават с 218 000 лв. спрямо 2017 г. В 

същото време са монтирани нови мощности 8,66 кв, т.е. мощността е увеличена с 0,8 %. 

Да кажем, че електроенергията се е вдигнала с 3,8,  за по-лесни сметки - 4 %. Махаме 4 

%, остават 16 повече. На какво се дължат тези проценти? Молбата ми към кмета е той 

да разясни дали ние имаме полза от това, но ще Ви кажа още от пръв поглед. На 
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свободния пазар са задължени да отидат тези, които са на средно напрежение – т.е. 10, 

20 киловолта, никой от останалите не отива на свободния пазар. Да, има принуда от 

тук-там, има консуматори, потребители видели вече как стоят нещата, които монтират 

електромер за осветлението си, за да могат да излязат извън свободния пазар и да бъдат 

на регулирания. Даже да приемем драстичния вариант, а той не е такъв - че наполовина 

е дневна и наполовина е нощна, т.е., 12 часа свети лампата; зимата може да е така, но 

лятото е 7-8 часа; даже и тогава  разликите, които се получават, и загубите, които 

общината вероятно е инкасирала, са доста големи и кметът трябва да даде отговор, ако 

той е подписал договор. Говоря за втория; първия вече го е подписал, каквото е 

консумирано, консумирано е. Има и други институции, които да проверят 

ефективността и дали общината губи, или печели от това и ако губи, защо губи и защо 

не е направен анализ.  

Поне по разчетите, които аз съм направил и анализирал, а това трябваше да го 

направят от администрацията, защото харчат публични средства, е, че ние сме загубили 

през 2018 г. от това, че сме отишли на свободния пазар, а не сме останали на 

регулирания. Цифрата е шестцифрена и някой трябва да даде отговор и обяснение, 

защо се случи така. А иначе за Сметната палата и за лустросаните отчети... Даже и 

Сметната палата да е, какво от това, тя вероятно не се задълбочава в тези анализи. 

Трябва да се задълбочи някой друг и трябва той да предложи решение. Отделен въпрос 

е, че кметът се е натоварил сам да решава дали на свободния, или на регулирания пазар, 

можеше да се дискутира в Общинския съвет, примерно, да се вземат някакви 

становища и да не се отива там.  

Моля, г-н Кмете, да отговорите на моите въпроси! 

Г-н ДАНИЕЛ ПАНОВ: Първо - на г-жа Дончева, тъй като има неяснота в 

средствата за почистване на Ресен, Самоводене, Килифарево и Дебелец. Това, което 

виждате - 195 000 лв. за Килифарево, там влизат и групата населени места. От тези 

195 000 лв. – 132 000 лв. са само за заплати, тъй като там е ситуирана част от ОП 

„Зелени системи”. Излиза, че 63 000 лв. са средствата за чистота на Килифарево, което 

е нормално и логично. 

Другото - за алеите и за парковете, за които казахте, че има увеличение. Това 

също е минималната заплата, която всяка година се качва. Има почистване на алеи и 

тротоари, което се прави от ОП „Зелени системи”. Увеличаването на минималната 

работна заплата се отразява навсякъде, където имаме ОП „Зелени системи”.  

За снегопочистването. В последните две години сме вкарали нов химикал за 

почистване на улиците, който е много по-скъп и оттам идват и разликите. Ще направя 

справка и ще Ви кажа точно и подробно, защото в момента не съм подготвен. 

За ЧЕЗ – да, имахме сключен такъв договор, г-н Витанов. Аз не го отричам, той 

е публичен, качен е на страницата на Общината, но ЧЕЗ бяха дали по-ниска цена. В 

момента са Енерго Про. Специално за киловатите и средствата и увеличаването на 

енергопреносната мрежа г-н Маринов ще Ви обясни лично.  

За такса „Битови отпадъци”. В последно време много се говори как Общината е 

похарчила едни много, много пари и е взела от данъците на хората. Ще видите на 
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таблицата каква е била такса „Битови отпадъци” от 2012 г. Искам да обърна внимание, 

че в тази таблица са отчетите за 2012 г. и до 2018 г. Сами можете да се уверите, че 

разходите за дейността „Чистота” все още не са достигнали размера на отчета през 

далечната 2012 г. Виждате, че през 2012 г. сме плащали 8 678 000 лв. Основната 

причина за пика на стойностите през 2012 и през 2013 г. (искам да го обясня един път 

завинаги и да стане ясно) е, че през 2011 г. общината започва да плаща плавно 

увеличаващите се отчисления като наказателна мярка за липсата на система за 

обработване на отпадъци според изискванията на ЕС. Към този момент такова беше 

положението на всички общини в България. За 2013 г. само платените ни отчисления са 

били 900 000 лв. През 2012 са били  8 678 231 лв., а през 2014 г. падат с 2 500 000 лв.  

Две са причините за намаляване на разходите през 2014 г., въпреки че се 

покачва работната заплата, която е основен разход не само в общинските предприятия, 

но и в частиня сектор, стойностите в договорите между общината и частните фирми са 

винаги обвързани с промяната на МРЗ. През април 2013 г. започна да функционира ОП 

„Зелени системи”, което през годините плавно пое около 1/3 от дейностите във 

функция „Чистота”. Вторият момент е, че през декември 2013 г. общината подписа 

договор с ОПОС „Околна среда” за изграждане на система за управление на отпадъци, 

с което действие отчисленията ни намаляха наполовина до въвеждането в експлоатация 

на регионалното депо за отпадъци.  

Дофинансирането на дейностите във функция „Чистота” с бюджетни средства, 

различни от такса „Смет”, е показано на Общинския съвет в отчета ми още през 2016 г. 

и 2017 г., а също така това беше показано и в плана за 2019 г., при което някои от Вас 

оповестиха, че общината иска да похарчи 2 000 000 лв. повече. Поел съм ангажимент, 

че данъците и такса „Битови отпадъци” няма да бъдат увеличени още от 2011 г. В 

момента виждам, че ме провокирате кога ще се увеличи такса „Битови отпадъци”. 

Единствената промяна, която направихме, беше, че през 2012 г. намалихме промилите 

за юридическите лица - от 6,5 на 6 промила и училищата през 2012 г. заплащат 1/10 от 

данъка, фактически има намаление с 90 % от данъка, който са плащали през 2011 г. 

Така че няма никакво увеличение на такса „Битови отпадъци”. Това сме го постигнали. 

Създаването на ОП „Зелени системи” имаше една-единствена цел - да оптимизира тези 

разходи и да не натоварва населението с увеличаване на такса „Битови отпадъци”.  

С моя заповед през 2018 г. имаше създаден екип от общината, който разработи 

нова методика за заплащане на такса „Смет” на по-справедлива основа, а не на данъчна 

оценка на имота, както е в настоящия момент. Този документ беше възприет от НСОРБ 

като основа за всички общини и нашата община има готовност да работи по тази 

методика, но Вие знаете, че през предходната година парламентът отложи тази промяна 

да влезе за 2021 г. Ние няма как да го променим, но може за следващата година да се 

мисли за някакви варианти. Моето предложение винаги е било увеличаването на такса 

„Битови отпадъци” да бъде плавно, а не стресиращо, както беше предложено от МОСВ. 

Така че на този етап няма да има увеличение на такса „Битови отпадъци” за 2019 г. и 

това е факт. Видяхте разликата: през 2018 г. – 8 148 000 лв., през 2012 г. – 8 678 231 лв. 

Ние тези нива не сме ги постигнали и няма законова пречка да покриваме разходите за 
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битов отпадък от други приходоизточници на общината.  

Искам да благодаря на г-жа Дончева за оценката, която направи за свършеното 

през 2018 г. Благодаря Ви, защото зная, че обикаляте доста и снимате доста, така че 

явно това е реална оценка! 

Г-н СТОЯН ВИТАНОВ: Г-н Кмете, евтиният Ви номер няма да мине. Няма 

как да стане. Вие не отговорихте на въпроса, защото аз Ви казах за една шестцифрена 

сума: Правили ли сте анализ, след като една година сте били на свободния пазар, за 

ефекта от присъствие на свободния пазар и евентуално да останем на регулирания 

пазар? Дадох Ви примери. Вие не отговорихте на това.  

Не се измъквайте по терлици за този промил: „Аз не искам да качвам промила, 

Вие, социалистите, искате да го качваме”. Ние сме искали да кажем: „Качете 

промила!”. Не Вие провокираме. Сега ще Ви цитирам друго. Ние имаме питане още от 

2017 г. Вие имате отговор и ще Ви цитирам какво казвате: „За мен като кмет на община 

В. Търново и като председател на НСОРБ е приоритет промяната, която да гарантира 

справедливо заплащане според количеството изхвърлен отпадък, да протече плавно и 

без рязко покачване на тежестта на гражданите”.  Вие само на приказка го казвате, г-н 

Кмете, на документи Вие удряте данъчната балтия от 2022 г. Тогава се вдига с 27 % - 

такова нещо предвиждате. Предупредили сме Ви в питането, предупреждаваха Ви и 

други. „Има опасност от драстично увеличение на промила (100 %)” – това не са мои 

думи, това са Ваши думи. Вероятно за гражданите ще бъде повече. И това Ви казваме, 

че Вие можеше да го правите стъпка по стъпка и да обясните на гражданите проблема, 

а не сега да се биете в гърдите: „Аз не вдигам промила и данъците, защото съм 

обещал”. Какво като си обещал, после ще го стовариш с пълна сила върху тях като 

данъчна гилотина. Тогава кой ще отговаря?  

На 14 юли 2017 г. е гласуван законопроектът в НС. Трябва да влезе в сила от 1 

януари 2019 г., ама Вие се усещате, че идват избори, след това го отлагате от 1 януари 

2020 г. Не знам през 2020 г. ще има ли избори, ама отивате на  1 януари 2022 г.; три 

пъти отлагате. Каквото и да е, тежестта остава на гражданите, а балтията е във Вашата 

ръка. 

Г-н МАРИЯН МАРИНОВ – директор на Дирекция ”Бюджет и финанси”: 

За 2017 г. консумацията на електроенергия в уличното осветление е била 4 957 626 кв. 

За 2018 г., след монтирането на нов тип лампи консумацията пада на 4 713 737 квч. 

През 2017 г.сме достигнали на свободния пазар 58.58 мегаватчаса без мрежовите такси. 

С мрежовите такси и с ДДС цената е била 178,19 лв. достигната цена на свободния 

пазар. В момента цената на свободния пазар е 86,88 лв. без мрежовите такси. С 

мрежовите такси става 212,15 лв. Близо 34 лв. се вдига цената на мегаватчас. Тази 

тенденция за съжаление е не само за нас, това е и за бизнеса, това е и за всички 

участници на свободния пазар. Виждате, че при намалена консумация от реализирани 

мерки в „енергийна ефективност”, за съжаление се получава по-висока цена. 

Г-н СТОЯН ВИТАНОВ: Аз Ви благодаря, г-н Маринов! Вие изсипахте една 

камара аргументи в полза на тезата, която развивам, защото  Вие говорите колко е на 

свободния пазар, но не говорите колко е на регулирания пазар. Да Ви запозная ли? 11 
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стотинки на 19 ст. Само че на 19 ст. плащаме 33 % максимум от енергията, защото има 

светла част, 66 % плащаме по 11 ст. Като направите сметката, се получава точно. И 

желанието Ви, дали подтикнато, дали по някаква друга причина, да отидете на 

свободния пазар, води до тези 212, защото 212 като ги умножите по 4 000 000, ще 

видите каква цифра се получава.  Разделете 4 000 000 на 1/3 и на 2/3 и умножете по 

съответните цифри и ще видите колко.  

И да, публично ще изясним, ще изнесем на обществото, колко се ощетява 

община В. Търново - благодарение на Вашите данни. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Ако няма други изказвания, да преминем 

към гласуване. 

Гласуването е  поименно, с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”.  

Предложението по точка 3 беше подложено на поименно гласуване: 

Атанас Парушев: За, Валентин Стоянов: За, Валентин Точков: За, Венцислав 

Спирдонов: За, Георги Марков: За, Георги Недев: За, Гюнай Далоолу: За, Даниела 

Андреева-Тодорова: За, Деян Хаджийски: За, Жельо Желев: За, Ирена Стасинопулу: 

Против, Йорданка Стефанова: За, Калина Широкова: За, Калоян Стойчев: За, Мавроди 

Калейнски: За, Мирослав Маринов: За, Михаил Харалампиев: За, Нейко Генчев: За, 

Николай Илчев: Въздържал се, Николай Цонев: За, Николен Стойнов: За, Петко 

Тюфекчиев: Против, Пламен Петров: За, Росен Иванов: За, Цветанка Недева: За. 

Резултат от гласуването: 22 „за”, 2 „против”, 1 „въздържал се”. 

По искане на г-н Витанов предложението беше подложено на прегласуване: 

Атанас Парушев: За, Валентин Стоянов: За, Валентин Точков: За, Валерия-

Тереза Дончева: Въздържал се, Венцислав Спирдонов: За, Георги Недев: За, Гюнай 

Далоолу: За, Даниела Андреева-Тодорова: За, Деян Хаджийски: За, Жельо Желев: За, 

Иван Ангелов: За, Ирена Стасинопулу: Против, Йорданка Стефанова: За, Калина 

Широкова: За, Калоян Стойчев: За, Мавроди Калейнски: За, Мирослав Маринов: За, 

Михаил Харалампиев: За, Нейко Генчев: За, Николай Илчев: Въздържал се, Николай 

Цонев: За, Николен Стойнов: За, Петко Тюфекчиев: Против, Пламен Петров: За, Росен 

Иванов: За, Стоян Витанов: Против, Цветанка Недева: За. 

С 22 „за”, 3 „против”, 2 „въздържал се” предложението беше прието. 

 

РЕШЕНИЕ № 1408 – приложение към протокола. 

 

В 10.50 часа беше обявена 15-минутна почивка. 

 

ПО ЧЕТВЪРТА ТОЧКА ОТНОСНО: Бюджетна прогноза за периода 2020 – 2022 г. 

на постъпленията от местни приходи и на разходите за местни дейности, Вх. № 

2784/12.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Бюджетна прогноза за периода 2020 – 2022 

г. на постъпленията от местни приходи и на разходите за местни дейности, Вх. № 2784 

от 12.03.2019 г.  



Протокол № 54  от заседание на Вeликотърновския общински съвет – 28.03.2019 г. 

 

 

28 

 

ПК по БФ, ПК по ИВСПИЕСМВ приемат предложението.  

Давам думата за изказвания по предложението.  

Няма изказвания. 

Подлагам на гласуване предложението. 

Гласуването е  поименно, с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на поименно гласуване: 

Атанас Парушев: За, Валентин Точков: За, Венцислав Спирдонов: За, Веселин 

Узунов: Въздържал се, Георги Марков: За, Гюнай Далоолу: За, Даниела Андреева-

Тодорова: За, Деян Хаджийски: За, Жельо Желев: За, Иван Ангелов: За, Йорданка 

Стефанова: За, Калина Широкова: За, Мавроди Калейнски: За, Мирослав Маринов: За, 

Михаил Харалампиев: За, Нейко Генчев: За, Николай Илчев: За, Николай Цонев: За, 

Николен Стойнов: За, Росен Иванов: За, Стоян Витанов: Против, Цветанка Недева: За. 

Предложението беше прието с 20 „за”, 1 „против”, 1 „въздържал се”  

 

РЕШЕНИЕ № 1409 

 

На основание чл.21, ал.1, т.23, във връзка с ал.2 от Закона за местното 

самоуправление и местната администрация, чл. 83, ал.2 от Закона за публичните 

финанси, във връзка с чл. 15, ал. 6 от Наредбата за условията и реда за съставяне на 

тригодишната бюджетна прогноза за местните дейности и за съставяне, обсъждане, 

приемане, изпълнение и отчитане на общинския бюджет и общинския дълг на община 

Велико Търново, Решение № 52 от 31.01.2019 г. на Министерски съвет на Република 

България за бюджетната процедура за 2019 г.  и писмо №БЮ-1/08.02.2019 година на 

Министерство на финансите – Указания за подготовката и представянето на 

бюджетните прогнози на ПРБ за периода 2020-2022  година, Великотърновски 

общински съвет одобрява Бюджетна прогноза на Община Велико Търново за периода 

2020-2022 г. на постъпленията от местни приходи и на разходите за местни дейности. 

 

 

Г-н СТОЯН ВИТАНОВ (отрицателен вот): Гласувах „против”, защото не 

можем да бъдем съпричастни (говоря за БСП) към (ще го кажа за трети път и ще го 

повтарям, докато се случи) данъчната балтия, която кметът готви на великотърновци 

след 1 януари 2022 г.  

След всички приказки за плавно увеличаване, за справедливост и не знам още 

какви купешки фразеологии, в края на краищата мнозинството гласува. Гласуването е 

поименно и всеки един ще се види и ще трябва да даде отговор, когато дойде това 

време, защо е допуснато това - да се качи драстично такса „Смет” от 1 януари 2022 г., и 

всеки да си носи отговорността. 

Г-жа СНЕЖАНА ДАНЕВА-ИВАНОВА – заместник-кмет „Финанси” в 

община Велико Търново: Бюджетната прогноза е за периода 2019 – 2022 г. Там 

никъде няма предвидено увеличение на данъците или таксите. Това е отворен 

документ, който във всеки един момент може да бъде актуализиран, но това - за 

увеличение, никъде не е отразено. 
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ПО ПЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Отчет за дейността на Местната комисия за борба 

срещу противообществените прояви на малолетните и непълнолетните за 2018 г., 

Вх. № 2786/12.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Отчет за дейността на Местната комисия 

за борба срещу противообществените прояви на малолетните и непълнолетните за 2018 

г., Вх. № 2786 от 12.03.2019 г.  

ПК по НПУОР, ПК по ОНК, ПК по ЗСД, ПК по СТДМ приемат отчета.  

Давам думата за изказвания по предложението.  

Изказвания няма. 

Преминаваме към гласуване на предложението. 

Гласуването е явно, с мнозинство повече от половината от присъстващите 

съветници. 

Предложението се приема с 21 „за”, „против” няма, 1 „въздържал се”  

 

РЕШЕНИЕ № 1410 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 от ЗМСМА и чл. 7, ал. 2, изр. 2 от ЗБППМН, 

Великотърновски общински съвет приема отчета за дейността на МКБППМН за 2018 г. 

и дава положителна оценка за извършеното като цяло от страна на Комисията през 

отчетния период. 

 

 

ПО ШЕСТА ТОЧКА ОТНОСНО: Отчет – Анализ по дейностите на Община 

Велико Търново относно подкрепата за личностно развитие за децата и учениците 

в изпълнение на Областна стратегия 2017-2018 г., Вх. № 2795/14.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Отчет – анализ по дейностите на Община 

Велико Търново относно подкрепата за личностно развитие за децата и учениците в 

изпълнение на Областна стратегия 2017-2018 г., Вх. № 2795 от 14.03.2019 г.  

ПК по ОНК, ПК по СТДМ приемат отчет – анализа.  

Давам думата за изказвания по предложението.  

Изказвания няма. 

Подлагам на гласуване това предложение. 

Гласуването е явно, с мнозинство повече от половината от присъстващите 

съветници. 

Предложението се приема с 20 „за”, „против” няма, „въздържал се” няма. 

 

РЕШЕНИЕ № 1411 

 

На  основание чл.21, ал.1, т.12 от ЗМСМА и във връзка чл.196, ал.3 от Закона за 

предучилищното и училищното образование, Великотърновски общински съвет приема 

Отчет - Анализ на дейностите за личностно развитие  на децата и учениците в Община 

Велико Търново за 2017-2018 година, заедно с предложения за новия отчетен период 

2019-2020 година. 
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ПО СЕДМА ТОЧКА ОТНОСНО: Отчет по изпълнение на Програма за детето на 

Община Велико Търново за 2018 г. и Програма за детето на Община Велико 

Търново за 2019 г., Вх. № 2794/14.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Отчет по изпълнение на Програма за 

детето на Община Велико Търново за 2018 г. и Програма за детето на Община Велико 

Търново за 2019 г., Вх. № 2794 от 14.03.2019 г.  

  ПК по ЗСД, ПК по ОНК, ПК по СТДМ приемат Отчета за 2018 г. и Програма 

за детето за 2019 г.  

Давам думата за изказвания по предложението.  

Изказвания няма. 

Преминаваме към гласуване. 

Гласуването е явно, с мнозинство повече от половината от присъстващите 

съветници. 

Предложението се приема с 21 „за”, „против” няма, 2 „въздържал се”. 

 

РЕШЕНИЕ № 1412 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 12 от Закона за местното самоуправление и 

местната администрация и чл. 3, ал. 1 от Правилника за прилагане на закона за закрила 

на детето, Великотърновски общински съвет приема:  

 

1. Отчет по изпълнение на Програма за детето на Община Велико Търново за 

2018 г. 

2. Програма за детето на Община Велико Търново за 2019 г. 

 

 

ПО ОСМА ТОЧКА ОТНОСНО: Отчет на План за действие за 2018 г. и План за 

действие за 2019 г. за осигуряване на равни възможности за хората с увреждания в 

Община Велико Търново, Вх. № 2793/14.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Отчет на План за действие за 2018 г. и 

План за действие за 2019 г. за осигуряване на равни възможности за хората с 

увреждания в Община Велико Търново, Вх. № 2793 от 14.03.2019 г.  

ПК по ЗСД, ПК по БФ приемат Отчета за 2018 г. и Плана за действие за 2019 г.  

Давам думата за изказвания по предложението.  

Няма изказвания. 

Подлагам на гласуване предложението. 

Гласуването е явно, с мнозинство повече от половината от присъстващите 

съветници. 

Предложението се приема с 23 „за”, „против” няма, 3 „въздържал се”. 
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РЕШЕНИЕ № 1413 

 

На основание чл. 21, ал.1, т. 12 от ЗМСМА, Великотърновски общински съвет  

приема: 

1. Отчет на Плана за действие за 2018 г. за осигуряване на равни възможности за 

хората с увреждания в Община Велико Търново. 

2. План за действие за 2019 г. за осигуряване на равни възможности за хората с 

увреждания в Община Велико Търново. 

 

 

ПО ДЕВЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: План за действие на Общинския съвет по 

наркотични вещества за 2019 г., Отчет за дейността на Общинския съвет по 

наркотични вещества за 2018 г. и Програма за превенция на наркотични 

зависимости сред младите хора в Община Велико Търново 2019 – 2023 г., Вх. № 

2796/14.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: План за действие на Общинския съвет по 

наркотични вещества за 2019 г., Отчет за дейността на Общинския съвет по наркотични 

вещества за 2018 г. и Програма за превенция на наркотични зависимости сред младите 

хора в Община Велико Търново 2019 – 2023 г., Вх. № 2796/14.03.2019 г. 

ПК по ЗСД, ПК по БФ приемат Отчета за 2018 г., Плана за действие за 2019г. и 

Програма за превенция 2019-2023. 

Давам думата за изказвания по предложението. 

Няма изказвания. 

Поставям на гласуване предложението по точка 9. 

Гласуването е явно, с мнозинство повече от половината от присъстващите 

съветници. 

Предложението се приема с 24 „за”, „против” няма, „въздържал се” няма. 

 

РЕШЕНИЕ № 1414 

 

На основание чл.21, ал.1, т.12 от ЗМСМА, Великотърновски общински съвет 

приема: 

1. Отчет за дейността на Общинския съвет по наркотични вещества за 2018 г. 

2. План за действие на Общинския съвет по наркотични вещества за 2019 г. 

3. Програма за превенция на наркотични зависимости сред младите хора в Община 

Велико Търново 2019-2023 г. 

 

 

ПО ДЕСЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Намаляване капацитета на Център за 

настаняване от семеен тип за деца без увреждания I и Център за настаняване от 

семеен тип за деца без увреждания II и увеличаване на капацитета на Дневен 

център за стари хора, „Център за социална рехабилитация и интеграция“ за лица 

с психични разстройства и интелектуални затруднения и „Център за социална 

рехабилитация  и интеграция“ за възрастни и лица с увреждания над 18 г., Вх. № 



Протокол № 54  от заседание на Вeликотърновския общински съвет – 28.03.2019 г. 

 

 

32 

 

2799/14.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Намаляване капацитета на Центъра за 

настаняване от семеен тип за деца без увреждания I и Центъра за настаняване от семеен 

тип за деца без увреждания II и увеличаване на капацитета на Дневен център за стари 

хора, „Център за социална рехабилитация и интеграция“ за лица с психични 

разстройства и интелектуални затруднения и „Център за социална рехабилитация  и 

интеграция“ за възрастни и лица с увреждания над 18 г., Вх. № 2799 от 14.03.2019 г.  

ПК по ЗСД, ПК по БФ приемат предложението.  

Давам думата за изказвания по предложението. 

Няма изказвания. 

Гласуваме предложението. 

Гласуването е  поименно, с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на поименно гласуване: 

Атанас Парушев: За, Валентин Точков: За, Валерия-Тереза Дончева: За, 

Венцислав Спирдонов: За, Веселин Узунов: За, Георги Марков: За, Гюнай Далоолу: За, 

Даниела Андреева-Тодорова: За, Деян Хаджийски: За, Жельо Желев: За, Иван Ангелов: 

За, Ирена Стасинопулу: Против, Йорданка Стефанова: За, Калина Широкова: За, 

Калоян Стойчев: За, Мавроди Калейнски: За, Мирослав Маринов: За, Нейко Генчев: За, 

Николай Илчев: За, Николай Цонев: За, Николен Стойнов: За, Петко Тюфекчиев: За, 

Пламен Петров: За, Росен Иванов: За, Сунай Мунков: За, Цветанка Недева: За. 

Предложението беше прието с 25 „за”, 1 „против”, „въздържал се” няма. 

 

РЕШЕНИЕ № 1415 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 от ЗМСМА, чл. 18, ал. 1, т. 2 и чл. 6, ал. 1, т. 6  

от Закона за социално подпомагане, чл. 36в, ал. 1, т. 1, ал. 2 и ал. 3, т. 1, чл. 36в, ал. 6 от 

Правилника за прилагане на закона за социално подпомагане, във връзка с 

Предложение с Вх. № 215/ 21.02.2019 год. от г-жа Ганка Григорова – Управител на 

Център за настаняване от семеен тип за деца без увреждания  I и II, Предложение с Вх. 

№ 201/ 08.02.2019 год. от г-жа Маргарита Сариева – Управител на Център за социална 

рехабилитация и интеграция за лица с психични разстройства и интелектуални 

затруднения, Предложение с Вх. № 202/ 08.02.2019 год. от г-жа Маргарита Сариева – 

Управител на Център за социална рехабилитация и интеграция за възрастни и лица с 

увреждания над 18 години и Предложение с Вх. № 74-42-2/ 05.03.2019 год. от г-жа 

Светла ………… Недева – Председател на УС на Сдружение „Център за социални и 

здравни грижи“, Великотърновски общински съвет: 

 

1. Дава съгласие да бъде променен капацитета на социалната услуга от 

резидентен тип Център за настаняване от семеен тип за деца без 

увреждания I, с адрес гр. Велико Търново, ул. „Цветарска“ № 14 ет. 2 

с капацитет 15 места на Център за настаняване от семеен тип за деца 

без увреждания I, с адрес гр. Велико Търново, ул. „Цветарска“ № 14 

ет. 2 с капацитет 11, считано 01.06.2019 год. 
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2. Финансирането на социалната услуга от резидентен тип Център за 

настаняване от семеен тип за деца без увреждания I, с адрес гр. 

Велико Търново, ул. „Цветарска“ № 14 ет. 2 с капацитет 11 места, 

считано от 01.06.2019 год. да се осъществява по единни стандарти и 

критерии за издръжка на социалната услуга от държавния бюджет 

чрез общинският бюджет, определени ежегодно с Решение на 

Министерски съвет. 

3. С намаляване капацитета на Център за настаняване от семеен тип за 

деца без увреждания I, с адрес гр. Велико Търново, ул. „Цветарска“ № 

14 ет. 2, да се оптимизира числеността на персонала, в съответствие с 

Методика за определяне числеността на персонала в 

специализираните институции и социални услуги в общността, 

утвърдена със Заповед № РД 01-864/ 30.10.2012 год. на Министъра на 

труда и социалната политика. 

4. Дава съгласие да бъде променен капацитета на социалната услуга от 

резидентен тип Център за настаняване от семеен тип за деца без 

увреждания II, с адрес гр. Велико Търново, ул. „Цветарска“ № 14 ет. 3 

с капацитет 15 места на Център за настаняване от семеен тип за деца 

без увреждания II, с адрес гр. Велико Търново, ул. „Цветарска“ № 14 

ет. 3 с капацитет 11, считано 01.06.2019 год. 

5. Финансирането на социалната услуга от резидентен тип Център за 

настаняване от семеен тип за деца без увреждания II, с адрес гр. 

Велико Търново, ул. „Цветарска“ № 14 ет. 3 с капацитет 11 места, 

считано от 01.06.2019 год. да се осъществява по единни стандарти и 

критерии за издръжка на социлната услуга от държавния бюджет чрез 

общинският бюджет, определени ежегодно с Решение на 

Министерски съвет. 

6. С намаляване капацитета на Център за настаняване от семеен тип за 

деца без увреждания I, с адрес гр. Велико Търново, ул. „Цветарска“ № 

14 ет. 3, да се оптимизира числеността на персонала, в съответствие с 

Методика за определяне числеността на персонала в 

специализираните институции и социални услуги в общността, 

утвърдена със Заповед № РД 01-864/ 30.10.2012 год. на Министъра на 

труда и социалната политика. 

7. Дава съгласие да бъде променен капацитета на социалната услуга в 

общността Център за социална рехабилитация и интеграция за лица с 

психични разстройства и интелектуални затруднения гр. Велико 

Търново, ул. „Бузлуджа“ № 1 от 30 на 46 места, считано от 01.06.2019 

год., чрез компенсирана промяна от намаляване капацитетите от 15 на 

11 места на Център за настаняване от семеен тип за деца без 

увреждания I, с адрес гр. Велико Търново, ул. „Цветарска“ № 14 ет. 2 

и на Център за настаняване от семеен тип за деца без увреждания II, с 

адрес гр. Велико Търново, ул. „Цветарска“ № 14 ет. 3, считано от 

01.06.2019 год.  

8. Финансирането на социалната услуга в общността Център за социална 

рехабилитация и интеграция за лица с психични разстройства и 

интелектуални затруднения гр. Велико Търново, ул. „Бузлуджа“ № 1 с 

капацитет 46 места, считано от 01.06.2019 год. да се осъществява по 
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единни стандарти и критерии за издръжка на социлната услуга на 

държавния бюджет чрез общинският бюджет, определени ежегодно с 

Решение на Министерски съвет. 

9. Дава съгласие да бъде променен капацитета на социалната услуга в 

общността Център за социална рехабилитация и интеграция за 

възрастни и лица с увреждания над 18 години гр. Велико Търново, ул. 

„Бойчо войвода” № 1  от 50 на 55 места, считано от 01.06.2019 год. 

чрез компенсирана промяна от намаляване капацитетите от 15 на 11 

места на Център за настаняване от семеен тип за деца без увреждания 

I, с адрес гр. Велико Търново, ул. „Цветарска“ № 14 ет. 2 и на Център 

за настаняване от семеен тип за деца без увреждания II, с адрес гр. 

Велико Търново, ул. „Цветарска“ № 14 ет. 3, считано от 01.06.2019 

год.  

10. Финансирането на социалната услуга в общността Център за социална 

рехабилитация и интеграция за възрастни и лица с увреждания над 18 

години гр. Велико Търново, ул. „Бойчо войвода” № 1  с капацитет 55 

места, считано от 01.06.2019 год. да се осъществява по единни 

стандарти и критерии за издръжка на социлната услуга на държавния 

бюджет чрез общинският бюджет, определени ежегодно с Решение на 

Министерски съвет. 

11. Дава съгласие да бъде променен капацитета на социалната услуга в 

общността Дневен център за стари хора гр. Велико Търново 

кв."Бузлуджа", ул. "К. Паница" № 1   от 30 на 45 места, считано от 

01.06.2019 год. чрез компенсирана промяна от намаляване 

капацитетите от 15 на 11 места на Център за настаняване от семеен 

тип за деца без увреждания I, с адрес гр. Велико Търново, ул. 

„Цветарска“ № 14 ет. 2 и на Център за настаняване от семеен тип за 

деца без увреждания II, с адрес гр. Велико Търново, ул. „Цветарска“ 

№ 14 ет. 3, считано от 01.06.2019 год.  

12. Финансирането на социалната услуга в общността Дневен център за 

стари хора гр. Велико Търново кв."Бузлуджа", ул. "К. Паница" № 1   с 

капацитет 45 места, считано от 01.06.2019 год. да се осъществява по 

единни стандарти и критерии за издръжка на социлната услуга на 

държавния бюджет чрез общинският бюджет, определени ежегодно с 

Решение на Министерски съвет. 

13. Възлага на Кмета на Община Велико Търново да представи 

Решението на Великотърновски общински съвет за промяна 

капацитетите на социалните услуги, през Регионална Дирекция за 

социално подпомагане за изготвяне на Предложение до Агенция за 

социално подпомагане, съгласно разпоредбите на чл. 36в, ал. 1, т.1 от 

Правилника за прилагане на Закона за социално подпомагане. 

 

 

ПО ЕДИНАДЕСЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Увеличаване на капацитета на Дом за 

стари хора „Венета Ботева“, гр. Велико Търново, Вх. № 2798/14.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Увеличаване на капацитета на Дом за 

стари хора „Венета Ботева“, гр. Велико Търново, Вх. № 2798 от 14.03.2019 г.  
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ПК по ЗСД, ПК по БФ приемат предложението.  

Давам думата за изказвания по предложението.  

Изказвания няма. 

Подлагам на гласуване предложението. 

Гласуването е  поименно, с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на поименно гласуване: 

Атанас Парушев: За, Валентин Точков: За, Валерия-Тереза Дончева: За, 

Венцислав Спирдонов: За, Веселин Узунов: За, Георги Марков: За, Гюнай Далоолу: За, 

Даниела Андреева-Тодорова: За, Деян Хаджийски: За, Жельо Желев: За, Иван Ангелов: 

За, Ирена Стасинопулу: За, Йорданка Стефанова: За, Калина Широкова: За, Калоян 

Стойчев: За, Мавроди Калейнски: За, Мирослав Маринов: За, Михаил Харалампиев: За, 

Нейко Генчев: За, Николай Илчев: За, Николай Цонев: За, Николен Стойнов: За, Петко 

Тюфекчиев: За, Пламен Петров: За, Росен Иванов: За, Сунай Мунков: За, Цветанка 

Недева: За. 

Предложението беше прието с 27 „за”, „против” няма, „въздържал се” няма. 

 

РЕШЕНИЕ № 1416 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 от ЗМСМА, чл. 18, ал. 1, т. 2 и чл. 6, ал. 1, т. 6  

от Закона за социално подпомагане, чл. 36в, ал. 1, т. 1, ал. 2 и ал. 3, т. 1, чл. 36в, ал. 6 от 

Правилника за прилагане на закона за социално подпомагане, във връзка с 

Предложение с Вх. № 25-34-1/ 25.02.2019 год. от г-жа Зорица Радловска – Управител на 

Дом за стари хора „Венета Ботева“ гр. Велико Търново, Великотърновски общински 

съвет: 

1. Дава съгласие да бъде променен капацитета на специализираната институция 

Дом за стари хора „Венета Ботева“ гр. Велико Търново, ул. „Иларион 

Драгостинов“ № 3 от 130 на 134 места, считано от 01.06.2019 год. чрез 

компенсирана промяна от намаления капацитет от 13 на 10 места на Център 

за настаняване от семеен тип за деца без увреждания, с адрес град Велико 

Търново, ул. „Ильо войвода“ № 4 и Център за настаняване от семеен тип за 

деца без увреждания, с адрес град Велико Търново, ул. „Охрид“ № 4. 

2. Финансирането на специализираната институция Дом за стари хора „Венета 

Ботева“ гр. Велико Търново, ул. „Иларион Драгостинов“ № 3 с капацитет 134 

места, считано от 01.06.2019 год. да се осъществява по единни стандарти и 

критерии за издръжка на социлната услуга на държавния бюджет чрез 

общинският бюджет, определени ежегодно с Решение на Министерски съвет. 

3. Възлага на Кмета на Община Велико Търново да представи Решението на 

Великотърновски общински съвет за промяна капацитетите на социалните 

услуги, през Регионална Дирекция за социално подпомагане за изготвяне на 

Предложение до Агенция за социално подпомагане, съгласно разпоредбите 

на чл. 36в, ал. 1, т.1 от Правилника за прилагане на Закона за социално 

подпомагане. 
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ПО ДВАНАДЕСЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Информация за дейността по Детската 

компонента на Програма СИНДИ „Здрави деца в здрави семейства“ през 2018 г. и 

Финансов план на Програма СИНДИ през 2019 г., Вх. № 2797/14.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Информация за дейността по Детската 

компонента на Програма СИНДИ „Здрави деца в здрави семейства“ през 2018 г. и 

Финансов план на Програма СИНДИ през 2019 г., Вх. № 2797 от 14.03.2019 г.  

ПК по ЗСД, ПК по БФ приемат информацията за 2018 г. и финансовия план за 

2019 г.  

Давам думата за изказвания по предложението. 

Изказвания няма. 

Преминаваме към гласуване на предложението. 

Гласуването е явно, с мнозинство повече от половината от присъстващите 

съветници. 

Предложението се приема с 26„за”, „против” няма, „въздържал се” няма. 

 

РЕШЕНИЕ № 1417 

 

На основание чл.21, ал.1, т.12 от ЗМСМА Великотърновски общински съвет: 

1. Приема Информация за дейността по Детската компонента “Здрави деца в 

здрави семейства” на програма СИНДИ през 2018 година. 

2. Приема Финансов план за дейностите по Детската компонента  “Здрави деца 

в здрави семейства” на Програма СИНДИ през 2019 година.  

  

 

ПО ТРИНАДЕСЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Отпускане на средства за финансово 

подпомагане на изследвания и процедури, свързани с лечение на безплодие на 

семейства и лица, живеещи на семейни начала с репродуктивни проблеми на 

територията на Община Велико Търново, Вх. № 2792/14.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Отпускане на средства за финансово 

подпомагане на изследвания и процедури, свързани с лечение на безплодие на 

семейства и лица, живеещи на семейни начала, с репродуктивни проблеми на 

територията на Община Велико Търново, Вх. № 2792 от 14.03.2019 г.  

ПК по БФ, ПК по ЗСД приемат предложението.  

Давам думата за изказвания по предложението.  

Няма изказвания. 

Преминаваме към гласуване на предложението. 

Гласуването е  поименно, с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на поименно гласуване: 

Атанас Парушев: За, Валентин Точков: За, Валерия-Тереза Дончева: За, 

Венцислав Спирдонов: За, Веселин Узунов: За, Георги Марков: За, Гюнай Далоолу: За, 

Даниела Андреева-Тодорова: За, Деян Хаджийски: За, Жельо Желев: За, Иван Ангелов: 

За, Йорданка Стефанова: За, Калина Широкова: За, Калоян Стойчев: За, Мавроди 
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Калейнски: За, Мирослав Маринов: За, Михаил Харалампиев: За, Нейко Генчев: За, 

Николай Цонев: За, Николен Стойнов: За, Петко Тюфекчиев: За, Пламен Петров: За, 

Росен Иванов: За, Сунай Мунков: За, Цветанка Недева: За. 

Предложението беше прието с 25 „за”, „против” няма, „въздържал се” няма. 

 

РЕШЕНИЕ № 1418 

 

На основание чл. 21, ал.1, т. 6 от ЗМСМА, чл. 3, ал. 4, ал. 6 и чл. 18 от  

Правилника  за финансово подпомагане на изследвания и процедури, свързани с 

лечение на безплодие на семейства и лица, живеещи на семейни начала с 

репродуктивни проблеми на територията на Община Велико Търново и Протокол № 

15/12.03.2019 г. от заседание на Комисията, Великотърновски общински съвет: 

1. Одобрява Списъка с кандидатите и размера на отпусната сума за  финансово 

подпомагане на изследвания и процедури, свързани с лечение на безплодие на 

семейства и лица, живеещи на семейни начала с репродуктивни проблеми, съгласно 

Приложение № 1, неразделна част от настоящото решение. 

  2. Средствата да се разчетат от Целеви разходи по бюджета за 2019 г. на Община 

Велико Търново, съгласно Приложение 2 Б, т.  23    „Общинска програма за асистирана 

репродукция, в т.ч. преходен остатък от предходни години.”.   

3. Неусвоената част от одобрената на заявител сума, се прехвърля в следващите 

до две бюджетни години на съответното лице. 

  

 

ПО ЧЕТИРИНАДЕСЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Даване на съгласие за извършване 

на разход от „СБАЛПФЗ Д-р Трейман“ ЕООД, гр. Велико Търново за закупуване 

на ДМА-доставка и монтаж на Инсталация за медицински газове, Вх. № 

2775/06.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Даване на съгласие за извършване на 

разход от Специализирана болница за активно лечение на пневмо–фтизиатрични 

заболявания „Д-р Трейман“ ЕООД, гр. Велико Търново за закупуване на ДМА - 

доставка и монтаж на Инсталация за медицински газове, Вх. № 2775 от 06.03.2019 г.  

ПК по ИВСПИЕСМВ, ПК по БФ приемат предложението и предлагат 

стойността да стане „до 28 000 лв.“, ПК по ЗСД приемат предложението.  

Давам думата за изказвания по предложението. 

Г-н МАВРОДИ КАЛЕЙНСКИ: Уважаеми великотърновци, предлагам Ви да 

подкрепим предложението на болница „Трейман”. 

Причините са няколко. На първо място е това, че техните резултати стават все 

по-добри и по-добри, все по-положителни, което означава, че мениджмънта на 

болницата работи в правилната посока. А иначе, като лекар Ви уверявам, че такава 

газова инсталация е необходима за всички лечебни заведения и особено за болница 

„Трейман”, където лекуват заболявания от белодробен тип.  

Моля да подкрепим предложението! 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Поставям на гласуване предложението на 

ПК по ИВСПИЕСМВ и ПК по БФ: стойността да стане „до 28 000 лв.“ 
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Гласуването е  поименно, с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”.  

Предложението на ПК по ИВСПИЕСМВ и ПК по БФ беше подложено на 

поименно гласуване: 

Атанас Парушев: За, Валентин Точков: За, Валерия-Тереза Дончева: За, 

Венцислав Спирдонов: За, Веселин Узунов: За, Георги Марков: За, Георги Недев: За, 

Гюнай Далоолу: За, Даниела Андреева-Тодорова: За, Деян Хаджийски: За, Жельо 

Желев: За, Иван Ангелов: За, Ирена Стасинопулу: За, Йорданка Стефанова: За, Калина 

Широкова: За, Калоян Стойчев: За, Мавроди Калейнски: За, Мирослав Маринов: За, 

Михаил Харалампиев: За, Нейко Генчев: За, Николай Илчев: За, Николай Цонев: За, 

Николен Стойнов: За, Петко Тюфекчиев: За, Пламен Петров: За, Росен Иванов: За, 

Сунай Мунков: За, Цветанка Недева: За. 

Предложението беше прието с 28 „за”, „против” няма, „въздържал се” няма. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Поставям на гласуване основното 

предложение с така приетата поправка. 

Гласуването е  поименно, с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на поименно гласуване: 

Атанас Парушев: За, Валерия-Тереза Дончева: За, Венцислав Спирдонов: За, 

Веселин Узунов: За, Георги Марков: За, Гюнай Далоолу: За, Даниела Андреева-

Тодорова: За, Деян Хаджийски: За, Жельо Желев: За, Иван Ангелов: За, Ирена 

Стасинопулу: За, Йорданка Стефанова: За, Калина Широкова: За, Калоян Стойчев: За, 

Мавроди Калейнски: За, Мирослав Маринов: За, Михаил Харалампиев: За, Нейко 

Генчев: За, Николай Илчев: За, Николай Цонев: За, Николен Стойнов: За, Пламен 

Петров: За, Росен Иванов: За, Сунай Мунков: За, Цветанка Недева: За. 

Предложението беше прието с 25 „за”, „против” няма, „въздържал се” няма. 

 

РЕШЕНИЕ № 1419 

 

1. На основание чл.21 ал.1, т. 23 от ЗМСМА и чл.18, т.12 във връзка с чл.20 от 

Наредбата за управление и упражняване правата на собственост върху общинската част от 

капитала на търговските дружества, Великотърновски общински съвет дава съгласие на 

Управителя на „Специализирана болница за активно лечение на пневмо-фтизиатрични 

заболявания „Д-р Трейман” ЕООД гр. Велико Търново с ЕИК ……………… за 

извършване на разход със собствени средства на търговското дружество за закупуване на 

ДМА: доставка и монтаж на Инсталация за медицински газове, включваща тръби и 

болнични панели за доставка на кислород, осигуряване на вакуум и аспирация, контакти и 

осветление при 23 болнични легла, сигнално-повиквателна инсталация с бутони при 

пациентските легла и табло за сигнализация при 25 болнични легла, на стойност до 28 

000,00 лв. с ДДС със собствени средства на търговското дружество.  

 

2.  Закупуването на посочените в т.1 ДМА да се извърши по реда ЗОП. 
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3. Задължава Управителя на „Специализирана болница за активно лечение на 

пневмо-фтизиатрични заболявания „Д-р Трейман” ЕООД гр. Велико Търново с ЕИК 

………………… да предостави информация относно предприетите  действия по 

изпълнение на Решението. 

 

 

ПО ПЕТНАДЕСЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Предложение на Инициативен комитет 

за обявяване на Велико Търново за историческа и духовна столица на България, 

Вх. № 2811/15.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Предложение на Инициативен комитет за 

обявяване на Велико Търново за историческа и духовна столица на България, Вх. № 

2811 от 15.03.2019 г.  

ПК по ОНК приема предложението.  

Давам думата за изказвания по предложението.  

Г-н НЕЙКО ГЕНЧЕВ: Като един от основателите на Инициативния комитет 

за мен е удоволствие да Ви помоля да подкрепите предложението. За протокола: да 

отбележим един изключителен момент: на път е да се въплъти една идея, която е дошла 

до нас още от средновековието. Така че моментът наистина е исторически - идеята, че 

Търново е духовен център на българите.  

Разбира се, освен моралната и почетна стойност на този статут, към който се 

стремим, той има и своите материални измерения. Аз в последните дни не спирам да 

давам за пример гр. Матера, който през 50-те години бе наричан „срамът на Италия”, а 

днес е европейска столица на културата заедно с Пловдив. Там нещата се развиха по 

сходен начин: Матера получи специален статут заради катакомбите и историческото си 

наследство. След това, след поредица от промени в законодателството; казано по-

просто: чрез умно управление, пернареждане на чипа, без някакво специално мащабно 

финансиране днес градът е един от най-красивите не само в Италия, но и в Европа.  

Всичко това може да се случи и при нас. Търново има дори по-големи 

предпоставки, по-големи исторически традиции и по-големи дадености. Достатъчно е 

само да го поискаме и да го направим.  

В живота на всеки един човек идва момент, когато е време той да направи 

нещо като член на едно човешко общество, на цивилизацията; да направи нещо за 

другите като отплата към тези, които са били преди него, и да направи нещо за тези, 

които идват след него, без да търси отплата за себе си. От алтруистични, а не от 

егоистични подбуди. Това е една изключителна възможност всички ние да направим 

нещо такова. Ето защо аз Ви призовавам да загърбим всякакви политически, културни 

и каквито и да е различия, да се обединим и да направим това за града си, всеки да 

вложи каквото може за града си. Това е първата стъпка от един дълъг път. Всеки от нас 

има различни възможности, но нека да вложим всичко от себе си, защото правим това 

за бъдещето на нашия град, за бъдещето на нашите деца. Разбира се, като всяко нещо в 

живота и това има две страни. Това е огромна чест, но това е и отговорност. Ние ще 

станем столичани и то на културната столица на България, което означава, че не можем 
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да се държим като столичаните от административната столица, които са прословути с 

някои свои черти на поведението; казвам това на шега, разбира се.  

Аз съм споменавал и друг пък за картината на Ото Хорейши, която е в 

Националната галерия, от 1905 г. и на която се вижда, че на Царевец няма абсолютно 

нищо - няма кули, няма крепостни стени, освен няколко стада овце. Публична тайна е, 

че българската крепост Царевец е разрушена от българи. След като тя губи 

стратегическото си значение и турското управление тогава не се интересува повече от 

нея, българите я измъкват камък по камък за строителен материал през годините и 

вековете. Не са турците, защото тяхната религия, и дори суеверие, не им позволяват да 

вземат камъни от такова място, свързано с кръв и страдания.  

Сега ние ще построим един нов Царевец, неръкотворен, Царевец на културата. 

Нека не допускаме други българи да го разградят камък по камък заради егоистични 

или користни подбуди и накрая там да останат само овцете!  

Благодаря Ви! Моля, подкрепете предложението! 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Ако няма други изказвания, поставям на 

гласуване предложението по точка 15. 

Гласуването е явно, с мнозинство повече от половината от присъстващите 

съветници. 

Предложението се приема с 27 „за”, „против” няма, „въздържал се” няма. 

 

РЕШЕНИЕ № 1420 

 

 На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 от ЗМСМА, Великотърновският общински 

съвет: 

 

1. Подкрепя предложението на Инициативния комитет за обявяване на Велико 

Търново за историческа и духовна столица на България. 

2. Упълномощава кмета на Община Велико Търново д-р инж. Даниел Панов за 

предприемане на последващи действия по изпълнение на решението. 

 

Приложение: Предложение от Инициативен комитет до Председателя на 

Народното събрание на Република България. 

 

 

ПО ШЕСТНАДЕСЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Откриване процедура за 

приватизация на общински нежилищен имот, със стопанско предназначение, гр. 

Велико Търново, Вх. № 2825/21.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Откриване процедура за приватизация на 

общински нежилищен имот със стопанско предназначение, гр. Велико Търново, Вх. № 

2825 от 21.03.2019 г. 

Давам думата за изказвания по предложението. 

Изказвания няма. 

Поставям на гласуване предложението. 
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Гласуването е  поименно, с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на поименно гласуване: 

Атанас Парушев: За, Валентин Точков: За, Веселин Узунов: За, Георги Марков: 

За, Георги Недев: За, Гюнай Далоолу: За, Даниела Андреева-Тодорова: За, Деян 

Хаджийски: За, Жельо Желев: За, Иван Ангелов: За, Ирена Стасинопулу: За, Йорданка 

Стефанова: За, Калина Широкова: За, Калоян Стойчев: За, Мавроди Калейнски: За, 

Мирослав Маринов: За, Нейко Генчев: За, Николай Илчев: За, Николай Цонев: За, 

Николен Стойнов: За, Пламен Петров: За, Росен Иванов: За, Сунай Мунков: За, 

Цветанка Недева: За. 

Предложението беше прието с 24 „за”, „против” няма, „въздържал се” няма. 

 

РЕШЕНИЕ № 1421 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от ЗМСМА, чл. 3, ал. 3, т. 2 и чл. 4, ал.4 от 

ЗПСК, Великотърновски общински съвет реши: 

1. Открива процедура за приватизация на общински нежилищен имот, със 

стопанско предназначение, представляващ: „Самостоятелен обект в сграда с 

идентификатор 10447.509.281.2.4 по КККР на гр. Велико Търново, с административен 

адрес ул. „Цар Иван Шишман“ № 2, разположен на етаж 0, в сграда № 2, построена в 

ПИ с идентификатор 10447.509.281, представляващ магазин със сервизно помещение и 

принадлежащ към него склад, заедно с 6,71%  ид.ч. от общите части на сградата и 

отстъпено право на строеж, съобразно ЗП върху ПИ с идентификатор 10447.509.281“– 

собственост на Община В.Търново. 

2. Забранява извършването на разпоредителни сделки с имота, сключването на 

договори с предмет имота по т. 1: за придобиване дялово участие, за наем, за съвместна 

дейност, за кредит, за обезпечаване на вземания и поемане на менителнични 

задължения, освен с разрешение на Общинския съвет. 

3. Възлага на Общинската агенция за приватизация да подготви и осъществи 

приватизационната сделка за имота по установения от закона ред и приетите решения 

от Общинския съвет. 

 

 

ПО СЕДЕМНАДЕСЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Намаляване на начална цена и 

определяне метод на приватизация за продажба на общински нежилищен имот, 

със стопанско предназначение, с. Плаково, Вх. № 2826/21.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Намаляване на начална цена и определяне 

метод на приватизация за продажба на общински нежилищен имот със стопанско 

предназначение, с. Плаково, Вх. № 2826 от 21.03.2019 г.  

Давам думата за изказвания по предложението.  

Изказвания няма. 

Гласуваме това предложение. 

Гласуването е  поименно, с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 
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Предложението беше подложено на поименно гласуване: 

Атанас Парушев: За, Валентин Точков: За, Валерия-Тереза Дончева: За, 

Веселин Узунов: За, Георги Марков: За, Георги Недев: За, Гюнай Далоолу: За, Даниела 

Андреева-Тодорова: За, Деян Хаджийски: За, Жельо Желев: За, Иван Ангелов: За, 

Ирена Стасинопулу: За, Йорданка Стефанова: За, Калина Широкова: За, Калоян 

Стойчев: За, Мавроди Калейнски: За, Мирослав Маринов: За, Михаил Харалампиев: За, 

Нейко Генчев: За, Николай Илчев: За, Николай Цонев: За, Николен Стойнов: За, Петко 

Тюфекчиев: За, Пламен Петров: За, Росен Иванов: За, Сунай Мунков: За, Цветанка 

Недева: За. 

Предложението беше прието с 27 „за”, „против” няма, „въздържал се” няма. 

 

РЕШЕНИЕ № 1422 

 

На основание чл. 3, ал.3, т. 2, чл.4 , ал. 4, чл. 31, ал. 1 и чл. 32, ал.3, т.1 от 

ЗПСК, чл. 21, ал. 1, т. 8 от ЗМСМА, чл. 45 от ЗДДС, чл. 5, чл. 6 и чл. 14, ал. 4 от 

Наредбата за търговете и конкурсите и във връзка със свои решения № 688/25.05.2017 

г. (ДВ, бр.46/2017 г.) и № 787/31.08.2017 г. (ДВ,бр.76/2017 г.), Великотърновски 

общински съвет: 

1. Намалява с 20 (двадесет) на сто приетата с решение № 787/31.08.2017 г. на 

ВТОбС начална цена и определя нова начална цена в размер на 17 040 лева, в която не е 

включена стойността на дължимия ДДС, за продажба на общински нежилищен имот, 

със стопанско предназначение, представляващ: „Застроен УПИ І-426 от кв.82 по ПУП-

ПР на с. Плаково, заедно с построена в него сграда (бивше килийно училище)”- 

собственост на Община Велико Търново. Сделката се облага частично с ДДС . 

 2. Определя начин за продажба на посочения в т.1 обект чрез публичен търг с 

явно наддаване, при стъпка на наддаване в размер на 852 лева . 

 3. Търгът да се проведе при следните условия : дата на търга – на 21-вия ден 

след датата на обнародване на това решение в "Държавен вестник", като в случай че 21-

ия ден съвпада с неработен ден търгът ще се проведе в първия следващ работен ден; 

начало на търга - 14,00 часа; място на търга - стая 419 в сградата на Община Велико 

Търново . 

 4. Утвърждава тръжна документация и договор за продажба за обекта. Определя 

цена за продажба на комплект тръжна документация в размер на 300 лева (с ДДС). 

Цената на тръжната документация да се заплаща по сметка № BG 95 SOMB 9130 3124 

7614 00 на Общинска агенция за приватизация (ОбАП) при “Общинска банка”АД - 

клон Велико Търново, BIC код SOMB BGSF. Тръжната документация да се получава 

след представяне в ОбАП на документ за извършено плащане - стая 419 в сградата на 

Община В. Търново, всеки работен ден и до 10,00 ч. на деня, предхождащ датата на 

търга. 

 5. За допускане до участие в търга кандидатите да внесат депозит в размер на 

5112 лева. Депозитът да бъде внесен по сметка № BG 59 SOMB 9130 3324 7614 01 на 

ОбАП при “Общинска банка” АД - клон Велико Търново, BIC код SOMB BGSF- до 

16,00 ч. на деня , предхождащ датата на търга. 

6. Заплащането на договорената цена и сключването на договор за продажба да 

се извърши в 30-дневен срок от датата на заповедта за определяне на купувач. 

Дължимата сума, заедно с начисления ДДС и представляваща разлика между 
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договорената цена и внесения депозит да се заплати в български лева по сметка № BG 

95 SOMB 9130 3124 7614 00 на ОбАП, при “Общинска банка” АД - клон Велико 

Търново, BIC код SOMB BGSF. Непарични платежни средства не се приемат. 

За обекта се допуска и разсрочено плащане при следните условия: начална 

вноска – не по-малка от 30 на сто от достигнатата на търга продажна цена (без ДДС), 

срок за издължаване на остатъка от продажната цена - до 12 месеца, считано от датата 

на сключване на договора, на равни вноски, всяка от които е дължима през не повече от 

шест месеца, считано от предходната вноска по разсроченото плащане. 

7. Срок за оглед на обекта - всеки работен ден и до 12,00 часа на деня, 

предхождащ датата на търга, като в случай че този ден съвпада с неработен ден, срокът 

изтича в последния работен ден, предхождащ датата на търга.  

8. Документи за участие в търга се подават в ст. 419 в сградата на Община 

В.Търново - всеки работен ден и до 17,00 ч. на деня, предхождащ датата на търга, като 

в случай че този ден съвпада с неработен ден, срокът изтича в последния работен ден, 

предхождащ датата на търга. 

9. Възлага на ОбАП да организира приватизационната сделка за обекта по 

установения от закона ред и взетите решения от ВТОбС. 

10. При неявяване на купувачи, повторен търг да се проведе 14 дни след датата 

на търга, при същите условия, като в случай че така определеният ден съвпада с 

неработен ден, търгът ще се проведе в първия следващ работен ден.  

11. В случай на неявяване на купувачи и за обявения повторен търг, да се 

проведат последващи поредни търгове на 28-ия ден след обявената дата за съответния 

повторен търг, при условията на настоящото решение, като в случай че така 

определеният ден съвпада с неработен ден, търгът се провежда в първия следващ 

работен ден. 

 

 

ПО ОСЕМНАДЕСЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Намаляване на начална цена и 

определяне метод на приватизация за продажба на общински нежилищен имот, 

със стопанско предназначение, с. Къпиново, Вх. № 2827/21.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Намаляване на начална цена и определяне 

метод на приватизация за продажба на общински нежилищен имот със стопанско 

предназначение, с. Къпиново, Вх. № 2827 от 21.03.2019 г.  

Давам думата за изказвания по предложението.  

Няма изказвания. 

Поставям на гласуване предложението. 

Гласуването е  поименно, с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на поименно гласуване: 

Атанас Парушев: За, Валентин Точков: За, Валерия-Тереза Дончева: За, 

Веселин Узунов: За, Георги Марков: За, Георги Недев: За, Гюнай Далоолу: За, Даниела 

Андреева-Тодорова: За, Деян Хаджийски: За, Жельо Желев: За, Иван Ангелов: За, 

Ирена Стасинопулу: За, Йорданка Стефанова: За, Калина Широкова: За, Калоян 

Стойчев: За, Мавроди Калейнски: За, Мирослав Маринов: За, Михаил Харалампиев: За, 

Нейко Генчев: За, Николай Илчев: За, Николай Цонев: За, Николен Стойнов: За, Петко 



Протокол № 54  от заседание на Вeликотърновския общински съвет – 28.03.2019 г. 

 

 

44 

 

Тюфекчиев: За, Пламен Петров: За, Росен Иванов: За, Сунай Мунков: За, Цветанка 

Недева: За. 

Предложението беше прието с 27 „за”, „против” няма, „въздържал се” няма. 

 

РЕШЕНИЕ № 1423 

 

На основание чл. 3, ал.3, т. 2, чл.4 , ал. 4, чл. 31, ал. 1 и чл. 32, ал.3, т.1 от 

ЗПСК, чл. 21, ал. 1, т. 8 от ЗМСМА, чл. 45 от ЗДДС, чл. 5, чл. 6 и чл. 14, ал. 4 от 

Наредбата за търговете и конкурсите и във връзка със свои решения № 721/29.06.2017 

г. (ДВ, бр.57/2017 г.) и № 761/27.07.2017 г. (ДВ,бр.68/2017 г.), Великотърновски 

общински съвет: 

1. Намалява с 20 (двадесет) на сто приетата с решение № 761/27.07.2017 г. на 

ВТОбС начална цена и определя нова начална цена в размер на 52 339 лева, в която не е 

включена стойността на дължимия ДДС, за продажба на общински нежилищен имот, 

със стопанско предназначение, представляващ: „Застроен УПИ ІІ-450 от кв.25 по ПУП-

ПР на с. Къпиново, заедно с построената в него сграда (бивше училище)” - собственост 

на Община Велико Търново. Сделката се облага частично с ДДС . 

 2. Определя начин за продажба на посочения в т.1 обект чрез публичен търг с 

явно наддаване, при стъпка на наддаване в размер на 2 600 лева . 

 3. Търгът да се проведе при следните условия : дата на търга – на 21-вия ден 

след датата на обнародване на това решение в "Държавен вестник", като в случай че 21-

ия ден съвпада с неработен ден търгът ще се проведе в първия следващ работен ден; 

начало на търга - 14,00 часа; място на търга - стая 419 в сградата на Община Велико 

Търново . 

 4. Утвърждава тръжна документация и договор за продажба за обекта. Определя 

цена за продажба на комплект тръжна документация в размер на 300 лева (с ДДС). 

Цената на тръжната документация да се заплаща по сметка № BG 95 SOMB 9130 3124 

7614 00 на Общинска агенция за приватизация (ОбАП) при “Общинска банка”АД - 

клон Велико Търново, BIC код SOMB BGSF. Тръжната документация да се получава 

след представяне в ОбАП на документ за извършено плащане - стая 419 в сградата на 

Община В. Търново, всеки работен ден и до 10,00 ч. на деня, предхождащ датата на 

търга. 

 5. За допускане до участие в търга кандидатите да внесат депозит в размер на 15 

700 лева. Депозитът да бъде внесен по сметка № BG 59 SOMB 9130 3324 7614 01 на 

ОбАП при “Общинска банка” АД - клон Велико Търново, BIC код SOMB BGSF- до 

16,00 ч. на деня , предхождащ датата на търга. 

6. Заплащането на договорената цена и сключването на договор за продажба да 

се извърши в 30-дневен срок от датата на заповедта за определяне на купувач. 

Дължимата сума, заедно с начисления ДДС и представляваща разлика между 

договорената цена и внесения депозит да се заплати в български лева по сметка № BG 

95 SOMB 9130 3124 7614 00 на ОбАП, при “Общинска банка” АД - клон Велико 

Търново, BIC код SOMB BGSF. Непарични платежни средства не се приемат. 

За обекта се допуска и разсрочено плащане при следните условия: начална 

вноска – не по-малка от 30 на сто от достигнатата на търга продажна цена (без ДДС), 

срок за издължаване на остатъка от продажната цена - до 24 месеца, считано от датата 

на сключване на договора, на равни вноски, всяка от които е дължима през не повече от 

шест месеца, считано от предходната вноска по разсроченото плащане. 
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7. Срок за оглед на обекта - всеки работен ден и до 12,00 часа на деня, 

предхождащ датата на търга, като в случай че този ден съвпада с неработен ден, срокът 

изтича в последния работен ден, предхождащ датата на търга.  

8. Документи за участие в търга се подават в ст. 419 в сградата на Община 

В.Търново - всеки работен ден и до 17,00 ч. на деня, предхождащ датата на търга, като 

в случай че този ден съвпада с неработен ден, срокът изтича в последния работен ден, 

предхождащ датата на търга. 

9. Възлага на ОбАП да организира приватизационната сделка за обекта по 

установения от закона ред и взетите решения от ВТОбС. 

10. При неявяване на купувачи, повторен търг да се проведе 14 дни след датата 

на търга, при същите условия, като в случай че така определеният ден съвпада с 

неработен ден, търгът ще се проведе в първия следващ работен ден.  

11. В случай на неявяване на купувачи и за обявения повторен търг, да се 

проведат последващи поредни търгове на 28-ия ден след обявената дата за съответния 

повторен търг, при условията на настоящото решение, като в случай че така 

определеният ден съвпада с неработен ден, търгът се провежда в първия следващ 

работен ден. 
 

 

ПО ДЕВЕТНАДЕСЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Приемане на списък за 2019 г. на 

общинските жилища по предназначение, брой, вид и местонахождение, Вх. № 

2805/14.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Приемане на списък за 2019 г. на 

общинските жилища по предназначение, брой, вид и местонахождение, Вх. № 2805 от 

14.03.2019 г.  

ПК по ОС, ПК по ЗСД приемат предложението.  

Давам думата за изказвания по предложението.  

Изказвания няма. 

Преминаваме към гласуване на предложението. 

Гласуването е  поименно, с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на поименно гласуване: 

Атанас Парушев: За, Валентин Точков: За, Валерия-Тереза Дончева: За, 

Венцислав Спирдонов: За, Веселин Узунов: За, Георги Марков: За, Георги Недев: За, 

Даниела Андреева-Тодорова: За, Деян Хаджийски: За, Жельо Желев: За, Иван Ангелов: 

За, Йорданка Стефанова: За, Калина Широкова: За, Калоян Стойчев: За, Мавроди 

Калейнски: За, Мирослав Маринов: За, Михаил Харалампиев: За, Нейко Генчев: За, 

Николай Илчев: За, Николай Цонев: За, Николен Стойнов: За, Петко Тюфекчиев: За, 

Пламен Петров: За, Росен Иванов: За, Сунай Мунков: За, Цветанка Недева: За. 

Предложението беше прието с 26 „за”, „против” няма, „въздържал се” няма. 

 

РЕШЕНИЕ № 1424 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от Закона за местното самоуправление и 

местната администрация, чл. 42, ал. 2 от Закона за общинската собственост и чл. 3, ал. 2 
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от Наредбата за реда и условията за установяване на жилищни нужди, настаняване и 

продажба на общински жилища, Великотърновския общински съвет : 

1. Приема списъците за 2019 година на общинските жилища по 

предназначение, брой, вид и местонахождение, както следва : 

 

- за настаняване под наем на граждани с установени жилищни нужди 

            общо :396 броя; 

в град Велико Търново      390 броя; 

в град Килифарево          6 броя; 

- за продажба, замяна и обезщетяване на бивши собственици, чиито 

имоти са отчуждени за общински нужди                                   6 броя; 

- резервни жилища                                                                          6 броя; 

- ведомствени жилища         22 броя. 

 

         ОБЩО ЖИЛИЩА : 430 БРОЯ 

 

 

ПО ДВАДЕСЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Продажба на недвижим имот, 

представляващ апартамент, находящ се в гр. Велико Търново, Вх. № 

2804/14.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Продажба на недвижим имот, 

представляващ апартамент, находящ се в гр. Велико Търново, Вх. № 2804 от 

14.03.2019г.  

ПК по ОС, ПК по БФ приемат предложението.  

Давам думата за изказвания по предложението.  

Изказвания няма. 

Гласуваме предложението. 

Гласуването е  поименно, с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на поименно гласуване: 

Атанас Парушев: За, Валентин Точков: За, Валерия-Тереза Дончева: За, 

Веселин Узунов: Против, Георги Марков: За, Георги Недев: За, Даниела Андреева-

Тодорова: За, Деян Хаджийски: За, Жельо Желев: За, Иван Ангелов: За, Йорданка 

Стефанова: За, Калоян Стойчев: За, Мавроди Калейнски: За, Мирослав Маринов: За, 

Михаил Харалампиев: За, Нейко Генчев: За, Николай Цонев: За, Николен Стойнов: За, 

Петко Тюфекчиев: За, Пламен Петров: За, Росен Иванов: За, Цветанка Недева: За. 

Предложението беше прието с 21 „за”, 1 „против”, „въздържал се” няма. 
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РЕШЕНИЕ № 1425 

 

1. На основание чл.21, ал.1, т.8 от ЗМСМА, чл.47, ал.1, т.3, ал.2 и ал. 3 във връзка 

с чл. 42, ал. 1, т. 2 от ЗОС, чл. 47, ал. 1, във връзка с чл. 46, ал. 1, т. 1, чл. 47, ал. 4 и ал. 5 

от Наредбата за реда и условията за установяване на жилищни нужди, настаняване и 

продажба на общински жилища, Великотърновски общински съвет включва в списъка 

за продажба жилище – частна общинска собственост, индивидуализиран в АОС № 6543 

от 29.06.2018 год., а именно: 

- Апартамент № …. (……….), изграден в жилищен блок ЕЖБ ….. (……………), 

построен 1971 год./сграда № .. (….), разположена в поземлен имот с идентификатор 

10447.503… /едно нула четири четири седем точка пет нула три точка седем пет/, който 

апартамент представлява самостоятелен обект в сграда с идентификатор 

10447.503.…… /едно нула четири четири седем точка пет нула три ………/ по 

Кадастрална карта и кадастралните регистри /КККР/ на гр. Велико Търново с адрес на 

имота: гр. Велико Търново, п.к. 5000, ул. ………………………………………….., със 

застроена площ от 65,02 кв.м. (шестдесет и пет квадратни метра и два квадратни 

сантиметра), състоящ се от: две стаи, кухня, баня, тоалетна, дрешник, коридор и две 

тераси, с предназначение на самостоятелния обект: жилище, апартамент, при съседни 

самостоятелни обекти в сградата: на същия етаж- 10447.503.75.6.17; под обекта: 

10447.503.75.6.15; над обекта: няма, прилежащи части: изба № 4 (четири) с площ от 

2,42 кв.м. (два квадратни метра и четиридесет и два квадратни сантиметра), заедно с 

2,5676 % (две цяло пет хиляди шестстотин седемдесет и шест десетохилядни процента) 

идеални части от общите части на сградата и отстъпеното право на строеж върху 

общинска земя, представляваща поземлен имот с идентификатор 10447.503…. /едно 

нула четири четири седем точка пет нула три точка ……../ по КККР на гр. Велико 

Търново, а по ПУП на гр. Велико Търново представляващ УПИ III (три римско) в кв. 26 

(двадесет и шест). 

2. На основание чл.21, ал.1, т.8 от ЗМСМА, чл.47, ал.1, т.3 и ал.2 от ЗОС и чл.47, 

ал.5, ал. 6 във вр. с чл. 46, ал.1, т.1 от Наредбата за реда и условията за установяване на 

жилищни нужди, настаняване и продажба на общински жилища, Великотърновски 

общински съвет дава съгласие описаният в точка 1 недвижим имот да бъде продаден на 

Мая ………….. Колева, ЕГН: …………………. Одобрява продажна цена на 

гореописания имот, въз основа на експертна оценка, изготвена от оценител на имоти, 

регистриран по ЗНО, в размер на 70 200,00 /седемдесет хиляди и двеста/ лева. 

3. Възлага на Кмета на Община Велико Търново да осъществи всички 

необходими административни действия по продажба на имота, съгласно разпоредбите 

на Закона за общинска собственост и Наредбата за реда и условията за установяване на 

жилищни нужди, настаняване и продажба на общински жилища. 

 

 

ПО ДВАДЕСЕТ И ПЪРВА ТОЧКА ОТНОСНО: Продажба на недвижим имот по 

реда на чл. 35, ал. 3 от ЗОС, с. Малки Чифлик, Вх. № 2802/14.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Продажба на недвижим имот по реда на 

чл. 35, ал. 3 от ЗОС, с. Малки чифлик, Вх. № 2802 от 14.03.2019 г.  

ПК по ОС, ПК по ЗГООС, ПК по УТТП приемат предложението.  

Има становище на кмета на с. Малки чифлик. 

Давам думата за изказвания по предложението. 
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Няма изказвания. 

Поставям на гласуване предложението. 

Гласуването е  поименно, с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на поименно гласуване: 

Атанас Парушев: За, Валентин Точков: За, Валерия-Тереза Дончева: За, 

Венцислав Спирдонов: За, Веселин Узунов: За, Георги Марков: За, Георги Недев: За, 

Гюнай Далоолу: За, Даниела Андреева-Тодорова: За, Деян Хаджийски: За, Жельо 

Желев: За, Иван Ангелов: За, Ирена Стасинопулу: За, Йорданка Стефанова: За, Калина 

Широкова: За, Калоян Стойчев: За, Мавроди Калейнски: За, Мирослав Маринов: За, 

Нейко Генчев: За, Николай Илчев: За, Николай Цонев: За, Николен Стойнов: За, 

Пламен Петров: За, Росен Иванов: За, Цветанка Недева: За. 

Предложението беше прието с 25 „за”, „против” няма, „въздържал се” няма. 

 

РЕШЕНИЕ № 1426 

 

1. На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 от ЗМСМА и чл. 8, ал. 9 т.2 от ЗОС, 

Великотърновски общински съвет включва в Годишната програма за управление и 

разпореждане с имоти общинска собственост за 2019 г. недвижим имот частна 

общинска собственост: 

- недвижим имот - друг вид трайно насаждение /земи по §4 от ПЗР на ЗСПЗЗ/, 

представляващо поземлен имот с идентификатор №46532.630.12 /четири шест пет три 

две точка шест три нула точка едно две/ по Кадастралната карта и кадастралните 

регистри на землище с. Малки чифлик, община Велико Търново, с площ от 1 594 кв.м. 

/хиляда петстотин деветдесет и четири квадратни метра/, шеста категория, местност 

„Под селото“, актуван с АЧОС № 6606/04.09.2018 г. 

2. На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от ЗМСМА, чл. 35, ал. 3 от ЗОС, Великотърновски 

общински съвет дава съгласие да бъде сключен договор за продажба на недвижим имот 

частна общинска собственост, както следва: 

- недвижим имот - друг вид трайно насаждение /земи по §4 от ПЗР на ЗСПЗЗ/, 

представляващо поземлен имот с идентификатор №46532.630.12 /четири шест пет три 

две точка шест три нула точка едно две/ по Кадастралната карта и кадастралните 

регистри на землище с. Малки чифлик, община Велико Търново, с площ от 1 594 кв.м. 

/хиляда петстотин деветдесет и четири квадратни метра/, шеста категория, местност 

„Под селото“, актуван с АЧОС № 6606/04.09.2018 г., 

с Димитър ……………. Димитров с постоянен адрес гр. ………….., ул. 

………………………….., собственик на законно построена върху земята сграда, а 

именно сграда с идентификатор №46532.630.12.1 по КККР на землище с. Малки 

чифлик, община Велико Търново, с адрес на сградата с. Малки чифлик, местност „Под 

селото“, разположена в поземлен имот с идентификатор №46532.630.12; застроена 

площ: 14,00 кв.м., брой етажи:1, предназначение: Друг вид сграда за обитаване. 

3. Определя цена, въз основа на експертна оценка, изготвена от оценител на 

имоти, регистриран по ЗНО, в размер на 7 269 лв. /седем хиляди двеста шестдесет и 

девет лева/. Всички необходимо присъщи разходи по сделката: такса по чл.56а от 

НОАМТЦУ, местен данък, стойност на експертната оценка, такса вписване и др., са за 



Протокол № 54  от заседание на Вeликотърновския общински съвет – 28.03.2019 г. 

 

 

49 

 

сметка на Димитър …………… Димитров с постоянен адрес гр. …………….., ул. 

…………………………… 

4. Възлага на Кмета на Община Велико Търново да осъществи всички 

необходими административни действия по изпълнение на настоящото решение, 

съгласно разпоредбите на Закона за общинска собственост и Наредбата за реда на 

придобиване, управление и разпореждане с общинско имущество. 

 

 

ПО ДВАДЕСЕТ И ВТОРА ТОЧКА ОТНОСНО: Публичен търг с тайно наддаване 

за продажба на недвижим имот, с. Малки Чифлик, Вх. № 2801/14.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Публичен търг с тайно наддаване за 

продажба на недвижим имот, с. Малки чифлик, Вх. № 2801 от 14.03.2019 г.  

ПК по ОС, ПК по ЗГООС, ПК по УТТП приемат предложението.  

Има становище от кмета на с. Малки чифлик. 

Давам думата за изказвания по предложението.  

Няма изказвания. 

Гласуваме предложението. 

Гласуването е  поименно, с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на поименно гласуване: 

Атанас Парушев: За, Валентин Точков: За, Валерия-Тереза Дончева: За, 

Венцислав Спирдонов: За, Веселин Узунов: За, Георги Марков: За, Георги Недев: За, 

Гюнай Далоолу: За, Даниела Андреева-Тодорова: За, Деян Хаджийски: За, Жельо 

Желев: За, Иван Ангелов: За, Ирена Стасинопулу: За, Йорданка Стефанова: За, Калоян 

Стойчев: За, Мавроди Калейнски: За, Мирослав Маринов: За, Михаил Харалампиев: За, 

Нейко Генчев: За, Николай Илчев: За, Николай Цонев: За, Николен Стойнов: За, Петко 

Тюфекчиев: За, Пламен Петров: За, Росен Иванов: За, Сунай Мунков: За, Цветанка 

Недева: За. 

Предложението беше прието с 27 „за”, „против” няма, „въздържал се” няма. 

 

РЕШЕНИЕ № 1427 

 

1. На основание чл. 21 ал. 1 т. 23 от ЗМСМА и чл. 8 ал. 9 от ЗОС, 

Великотърновски общински съвет включва в Годишната програма за управление и 

разпореждане с имоти общинска собственост за 2019 г.  недвижим имот частна 

общинска собственост: 

 - друг вид трайно насаждение /Земи по §4 от ПЗР на ЗСПЗЗ/, представляващо поземлен 

имот №46532.660.43 /четири шест пет три две точка шест шест нула точка четири три/ по 

Кадастралната карта и кадастралните регистри на землище с. Малки чифлик, с площ 479 кв.м. 

/четиристотин седемдесет и девет квадратни метра/, шеста категория, местност „Геновото“, 

землище с. Малки чифлик, актуван с АЧОС №6613/25.09.2018 г. 
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2. На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от ЗМСМА, чл. 35, ал. 1 от ЗОС, Великотърновски 

общински съвет дава съгласие да бъдат обявени публични търгове с тайно наддаване за 

продажба на недвижим имот частна общинска собственост, както следва: 

- друг вид трайно насаждение /Земи по §4 от ПЗР на ЗСПЗЗ/, представляващо поземлен 

имот №46532.660.43 /четири шест пет три две точка шест шест нула точка четири три/ по 

Кадастралната карта и кадастралните регистри на землище с. Малки чифлик, с площ 479 кв.м. 

/четиристотин седемдесет и девет квадратни метра/, шеста категория, местност „Геновото“, 

землище с. Малки чифлик, актуван с АЧОС №6613/25.09.2018 г. 

3. Определя начална тръжна цена, въз основа на експертна оценка, изготвена от 

оценител на имоти, регистриран по ЗНО, в размер на 2 184 лв. /две хиляди сто 

осемдесет и четири лева/. 

4. Възлага на Кмета на Община Велико Търново да осъществи всички 

необходими административни действия по организиране и провеждане на публични 

търгове с тайно наддаване за продажба на имота, съгласно разпоредбите на Закона за 

общинска собственост и Наредбата за реда на придобиване, управление и разпореждане 

с общинско имущество. 

 

 

ПО ДВАДЕСЕТ И ТРЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Прекратяване на съсобственост 

чрез продажба, гр. Дебелец, Вх. № 2803/14.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Прекратяване на съсобственост чрез 

продажба, гр. Дебелец, Вх. № 2803 от 14.03.2019 г.  

ПК по ОС, ПК по УТТП приемат предложението.  

Има становище на кмета на гр. Дебелец. 

Давам думата за изказвания по предложението. 

Изказвания няма. 

Преминаваме към гласуване. 

Гласуването е  поименно, с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на поименно гласуване: 

Атанас Парушев: За, Валентин Точков: За, Венцислав Спирдонов: За, Веселин 

Узунов: За, Георги Марков: За, Георги Недев: За, Гюнай Далоолу: За, Даниела 

Андреева-Тодорова: За, Деян Хаджийски: За, Жельо Желев: За, Иван Ангелов: За, 

Ирена Стасинопулу: За, Йорданка Стефанова: За, Калина Широкова: За, Калоян 

Стойчев: За, Мавроди Калейнски: За, Мирослав Маринов: За, Михаил Харалампиев: За, 

Нейко Генчев: За, Николай Илчев: За, Николай Цонев: За, Николен Стойнов: За, Петко 

Тюфекчиев: За, Пламен Петров: За, Росен Иванов: За, Сунай Мунков: За, Цветанка 

Недева: За. 

Предложението беше прието с 27 „за”, „против” няма, „въздържал се” няма. 
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РЕШЕНИЕ № 1428 

 

1. На основание чл. 21 ал.1 т.8 от ЗМСМА, чл.36 ал.1 т.2 от ЗОС, 

Великотърновски общински съвет дава съгласие за прекратяване на съществуваща 

съсобственост чрез продажба на общинската част от недвижим имот:  

- общинско място с площ от 43 /четиридесет и три/ кв.м., актувано с акт за 

частна общинска собственост №6710/22.01.2019 г., представляващо 43/962 идеални 

части от недвижим имот, представляващ урегулиран поземлен имот XXV-1018 

/двадесет и пет римско за имот хиляда и осемнадесет/, целият с площ от 962 кв.м. 

/деветстотин шестдесет и два квадратни метра/, от строителен квартал 65 /шестдесет и 

пет/ по плана на гр. Дебелец, община Велико Търново, останалата част от който е 

собственост на Йордан ……………… Николов с постоянен адрес гр. ………………., ул. 

………………………… 

2. Определя стойност въз основа експертната оценка,  изготвена от оценител на 

недвижими имоти,  общинско място с площ от 43 /четиридесет и три/ кв.м., актувано с 

акт за частна общинска собственост №6710/22.01.2019 г., представляващо 43/962 

идеални части от недвижим имот, представляващ урегулиран поземлен имот XXV-1018 

/двадесет и пет римско за имот хиляда и осемнадесет/, целият с площ от 962 кв.м. 

/деветстотин шестдесет и два квадратни метра/, от строителен квартал 65 /шестдесет и 

пет/ по плана на гр. Дебелец, община Велико Търново, в размер на 1 300 /хиляда и 

триста/ лева без начислен ДДС, които следва да бъдат заплатени по сметка на Община 

Велико Търново IBAN BG43 SОMB 9130 8424761244 код 44 56 00 BIC SOMBBGSF при 

„Общинска банка” АД клон Велико Търново. Всички необходимо присъщи разходи по 

сделката – данък добавена стойност, такса по чл.56а от НОАМТЦУ, местен данък, 

стойност на експертната оценка, такса вписване и др., са за сметка на Йордан 

……………Николов с постоянен адрес гр. ………………., ул. „………………………. 

3. Възлага на Кмета на Община Велико Търново да извърши необходимите 

действия по прекратяване на съсобствеността в съответствие с разпоредбите на Закона 

за общинската собственост и Наредбата за реда на придобиване, управление и 

разпореждане с общинско имущество.  

 

 

ПО ДВАДЕСЕТ И ЧЕТВЪРТА ТОЧКА ОТНОСНО: Допълнение на Решение № 

1321/20.12.2018 г. на Великотърновски общински съвет, Вх. № 2806/14.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Допълнение на Решение № 1321 от 

20.12.2018 г. на Великотърновския общински съвет, Вх. № 2806 от 14.03.2019 г.  

ПК по ОС, ПК по ОНК приемат предложението.  

Давам думата за изказвания по предложението.  

Изказвания няма. 

Подлагам на гласуване предложението. 

Гласуването е  поименно, с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на поименно гласуване: 

Атанас Парушев: За, Валентин Точков: За, Венцислав Спирдонов: За, Веселин 

Узунов: За, Георги Марков: За, Георги Недев: За, Гюнай Далоолу: За, Даниела 

Андреева-Тодорова: За, Деян Хаджийски: За, Жельо Желев: За, Иван Ангелов: За, 
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Йорданка Стефанова: За, Калина Широкова: За, Калоян Стойчев: За, Мавроди 

Калейнски: За, Мирослав Маринов: За, Михаил Харалампиев: За, Нейко Генчев: За, 

Николай Илчев: За, Николай Цонев: За, Николен Стойнов: За, Пламен Петров: За, 

Росен Иванов: За, Сунай Мунков: За, Цветанка Недева: За. 

Предложението беше прието с 25 „за”, „против” няма, „въздържал се” няма. 

 

РЕШЕНИЕ № 1429 

 

І. На основание чл. 21 ал. 1 т. 23 от ЗМСМА, Великотърновски общински съвет 

допълва свое Решение № 1321 по протокол № 50 от 20.12.2018 год, допълнено с 

Решение № 1399 по протокол № 52 от 28.02.2019 год, като в раздел I се добавя трето 

изречение със следния текст: 

 „При същата начална тръжна цена да се проведе търг и за тренировки по 

волейбол, с график 2 пъти седмично- вторник и четвъртък от 18:30 до 20:00 часа “. 

 ІІ. Възлага на Кмета на Община Велико Търново да осъществим всички 

необходими административни действия по изпълнение на настоящото решение. 

 

 

ПО ДВАДЕСЕТ И ПЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Приемане на обезщетение, Вх. № 

2808/15.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Приемане на обезщетение, Вх. № 2808 от 

15.03.2019 г.  

ПК по ОС, ПК по УТТП приемат предложението.  

Давам думата за изказвания по предложението. 

Няма изказвания. 

Гласуваме това предложение. 

Гласуването е  поименно, с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на поименно гласуване: 

Атанас Парушев: За, Валентин Точков: За, Валерия-Тереза Дончева: За, 

Венцислав Спирдонов: За, Георги Марков: За, Георги Недев: За, Гюнай Далоолу: За, 

Даниела Андреева-Тодорова: За, Деян Хаджийски: За, Жельо Желев: За, Иван Ангелов: 

За, Ирена Стасинопулу: За, Йорданка Стефанова: За, Калина Широкова: За, Калоян 

Стойчев: За, Мавроди Калейнски: За, Мирослав Маринов: За, Михаил Харалампиев: За, 

Нейко Генчев: За, Николай Илчев: За, Николай Цонев: За, Николен Стойнов: За, 

Пламен Петров: За, Сунай Мунков: За, Цветанка Недева: За. 

Предложението беше прието с 25 „за”, „против” няма, „въздържал се” няма. 

 

РЕШЕНИЕ № 1430 

 

1. На основание чл. 21 ал.1 т.8 от ЗМСМА, и чл.34 ал.1 от ЗОС, във връзка с 

чл.13 от Договор за учредяване право на строеж върху недвижим имот от 27.07.2009 г., 

Великотърновски общински съвет дава съгласие Кметът на Община Велико Търново да 

приеме дължимото в полза на Община Велико Търново обезщетение в размер на 15% 
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от РЗП на обект на техническата инфраструктура: „Подземен паркинг под улица „Ц. 

Церковски“ с ОК-ОК №№1967-1965-18 в посока ОК 103, в УПИ XVII и  XVIII, кв.59 по 

плана на гр. Велико Търново“, представляващи паркоместа на ниво улица, съгласно 

клаузите на цитирания Договор за учредяване право на строеж върху недвижим имот от 

27.07.2009 г. и Допълнително споразумение към него от 26.04.2010 г. 

2. Конкретното определяне на параметрите на обезщетението да бъде 

извършено след изготвяне на технически проект по реда на Закона за устройство на 

територията. 

3. Възлага на Кмета на Община Велико Търново да извърши всички 

необходими административни действия по изпълнение на настоящото решение при 

спазване на действащото законодателство. 

 

 

ПО ДВАДЕСЕТ И ШЕСТА ТОЧКА ОТНОСНО: Проект за ПУП, гр. Велико 

Търново с цел обособяване на зона за туристическа, археологическа и техническа 

инфраструктура около непосредствено находящите се туристически обекти в гр. 

Велико Търново, Вх. № 2809/15.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Проект за ПУП, гр. Велико Търново с цел 

обособяване на зона за туристическа, археологическа и техническа инфраструктура 

около непосредствено находящите се туристически обекти в гр. Велико Търново, Вх. № 

2809 от 15.03.2019 г.  

ПК по УТТП, ПК по ЗГООС приемат предложението.  

Давам думата за изказвания по предложението. 

Изказвания няма. 

Поставям на гласуване предложението по точка 26. 

Гласуването е явно, с мнозинство повече от половината от присъстващите 

съветници. 

Предложението се приема с 27 „за”, „против” няма, „въздържал се” няма. 

 

РЕШЕНИЕ № 1431 

На основание чл.21, ал.1, т.11 от ЗМСМА и чл.12, ал.2 от ЗУТ, чл.129, ал.1 от 

ЗУТ, чл.110, ал.1, т.1 от ЗУТ и Решение №111 от Протокол № 9 от  13.09.2017  г. на 

Експертния съвет по устройство на територията,  Великотърновският общински съвет 

одобрява: 

1.  ПУП – План за регулация за част от ПИ №10 447.32.95, ПИ №10 447.32.107, 

ПИ №10.447.32.108, ПИ №10447.32.109, ПИ №10 447.509.397 и ПИ №10447.509.129 по 

кадастралната карта на гр. Велико Търново, за които се образуват нови урегулирани 

поземлени имоти както следва: 

-УПИ  ІІ кв.209  с отреждане „за озеленяване и археология“, включващ част от 

ПИ №10 447.32.95, ПИ №10 447.32.107, ПИ №10.447.32.108, ПИ №10447.32.109 и 

включването им в регулационните граници на гр. Велико Търново; 

За частта от ПИ №10447.509.129 и ПИ №10 447.509.397, находящи се в 

регулация,  се образуват нови урегулирани поземлени имоти както следва:  

-УПИ VІІ кв.213 с отреждане „за озеленяване и археология“; 

-УПИ V кв.218 с отреждане „за озеленяване и археология“; 
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-УПИ ІV кв.218 с отреждане „за озеленяване и археология“,  

съгласно кафявите линии, надписи и щриховки и допълнителна промяна  с оранжев 

цвят. 

2.ПУП – План за застрояване за част от ПИ №10 447.32.95, ПИ №10 447.32.107, 

ПИ №10.447.32.108, ПИ №10447.32.109, ПИ №10 447.509.397 и ПИ №10447.509.129 по 

кадастралната карта на гр. Велико Търново: образуват се нови урегулирани поземлени 

имоти с предназначение: 

-УПИ  ІІ, кв.209  с отреждане „за озеленяване и археология“, включващ част от 

ПИ №10 447.32.95, ПИ №10 447.32.107, ПИ №10.447.32.108, ПИ №10447.32.109 и 

включването им в регулационните граници на гр. Велико Търново; 

За частта от ПИ №10447.509.129 и ПИ №10 447.509.397, находящи се в 

регулация,  се образуват нови урегулирани поземлени имоти с предназначение както 

следва:  

-УПИ VІІ, кв.213 с отреждане „за озеленяване и археология“; 

- УПИ V, кв.218 с отреждане „за озеленяване и археология“; 

-УПИ ІV, кв.218 с отреждане „за озеленяване и археология“, като проектната 

разработка определя специфични изисквания и ограничения, съгласно данните от 

изготвения проект – графична и текстова част и допълнителна промяна  с лилав цвят. 

 

На основание чл.215 ЗУТ решението подлежи на обжалване в 30-дневен срок 

от обнародването в „Държавен вестник” чрез Община Велико Търново пред 

Великотърновския административен съд. 

 

 

ПО ДВАДЕСЕТ И СЕДМА ТОЧКА ОТНОСНО: Изграждане на паметник на 

първия български генерал - търновеца Сава Муткуров, Вх. № 2774 от 05.03.2019 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Изграждане на паметник на първия 

български генерал - търновеца Сава Муткуров, Вх. № 2774 от 05.03.2019 г. 

ПК по ОНК приема предложението на Инициативния комитет за изграждането 

на паметник на ген. Сава Муткуров съгласно разрешенията, които са получени досега, 

и предлага на Великотърновския общински съвет да вземе решение за изграждането му.  

Давам думата за изказвания по предложението.  

Г-н НИКОЛАЙ ИЛЧЕВ: Убеден съм, че Общинският съвет ще подкрепи това 

предложение за изграждане на паметник на първия български генерал Сава Муткуров, 

но аз като част от УС на сдружението, което поде тази инициатива, формално попадам 

в несъответствие със Закона за конфликт на интереси, поради което заявявам, че няма 

да участвам в гласуването. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Ако няма други изказвания, предлагам да 

гласуваме следния проект за решение:  

На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 ЗМСМА, във връзка с чл. 62 /8/ от ЗУТ 

Великотърновският  общински съвет дава съгласие за изграждане на паметник на 

първия български генерал - търновеца Сава Муткуров, на територията на парк „Марно 

поле“.  

Гласуването е явно, с мнозинство повече от половината от присъстващите 

съветници. 
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Предложението се приема с 23 „за”, „против” няма, „въздържал се” няма. 

 

РЕШЕНИЕ № 1432 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 ЗМСМА, във връзка с чл. 62 /8/ от ЗУТ, 

Великотърновският общински съвет дава съгласие за изграждане на паметник на 

първия български генерал търновеца Сава Муткуров на територията на парк "Марно 

поле", гр. Велико Търново. 

 

 

Поради изчерпване на дневния ред заседанието беше закрито в 11.50 часа. 

 

 

 

    

ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА 

ВЕЛИКОТЪРНОВСКИ  

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ 

 

 

  МИРОСЛАВ МАРИНОВ 

  ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ    

 

 

РОСЕН ИВАНОВ 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ 

 

 

НИКОЛАЙ ИЛЧЕВ 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ 

 

 

КАЛИНА ШИРОКОВА 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ 

 

 

 

ПРОТОКОЛИРАЛ: 

 /М. Филипова/   

 

 

 


